
Homenatge a Vicent Auba i Domenech. Mestre-Director 
Fundador de l'Orfeó Ulldeconenc 

. Excm. Sr. En Ramon Aleu. Vice-Presiden! de la Diputació, inaugura 
el Centre de Barrí a Sant Joan del Pas 

El Col·legi Municipal de BUP i COU, sera lnstitut de Batxillerat . 



HORARIO DE TRENES A PARTIR DEL DIA 2 DE JUNIO 1985 
CON HORAS DE LLEGADA Y SALIDA DE ULLDECONA. 

Y LLEGADAS A LAS SIGUIENTES ESTACIONES 

EST ACION ES Expreso Tranvía U.T . Rápido Semidirect o Expreso Tranvía U .T . 

BARCELONA Tno. Salida 11.23 18.31 

BA RCELONA P.G. 11.3 1 18.40 

BARCEL ONA SANTS Sal ida 22.15 8.57 11.37 15.55 18.46 

SITGES - S. PERE 19.23 

V ILANOVA y L AG. 19.3 1 

SAN V ICENTE de C. 23.22 12.42 17.02 19.53 

TARRAGONA Salida 23.48 10.05 13.02 17.28 20.17 

SALO U 0.02 13 .11 17. 42 20.26 

TORT OSA 0 . 55 7.00 10.58 14.25 18.40 21.36 

ULLDECONA Llegada 1.16 7.30 11.16 14.49 19.01 22.00 

ULL DECONA Salida 1.17 7.31 11.18 14.50 19.02 

VINAROZ Llegada 1.28 7.43 15 .01 19 13 

BENICARLO 1.37 7.49 15.07 19.2 1 

CASTELLON 2.30 8.50 
V I LLARREAL IN F Llegada 9.07 16.25 

BURRIANA 2.48 9. 12 16.30 20.35 

SAGU NTO 3 .16 9.48 17.05 21 03 

VALENCIA 3.46 10.33 13 0 2 17.47 21.33 

( 1 ) (2) (3) (4) (5) (6 ) 

(1) Expreso de BARCELON A SANTS a ALM ERIA, GRANADA y BA DAJOZ, Cir cu la D IARIO. 
(2) T ranvía de TORTOSA a VA L EN CIA, Circula DIARI O. 
(3 ) Rápido de BARCELONA SANTS a MALAGA. Circu la del 11-7 al 4-9-1985. 
(4 ) Semidirecto de BAR CELONA TERMINO a VALEN CIA. Circula DIAR IO. 
(5) Expreso de BARC E LONA SANT S a M ALAGA. Circula DIAR IO. 
(6) Tranvía de BAR CELONA TERMINO a ULLDECONA. Circula D IARI O. 

HORARIO DE TRENES A PARTIR DEL DIA 2 DE JUNIO 1985 
CON HORAS DE LLEGADA Y SALIDA DE ULLDECONA. 

Y LLEGADAS A LAS SIGUIENTES ESTACIONES 
ULLDECONA - Llegada Sem1direc to Expreso Semidirec to Expreso U .T . Rápido 

VAL EN CIA Salida 3 .21 7. 10 8.38 
SAGUNTO 3 .50 7.48 9.0 7 
VI LLAR REA L" 8 .28 
CASTELLON Salida 4.3 7 8.46 9.52 
BEN ICARLO 5 28 9 .59 10.53 
V IN A ROZ 5.36 10.05 11.01 

ULLDECONA Llegada 5.5 2 10. 19 11.1 7 
ULLDECONA Sa lida 5 .40 5.54 10 20 11.19 

TORTOSA Llegada 6 .04 6 .16 10.44 11.41 
TAR RAGONA Llegada 7.14 7.30 12.24 12 58 
SAN V ICENTE 7.36 8 .03 12.44 13 .28 
BARCELONA SANTS Llegada 8.42 9.15 13.52 14.35 
BARCEL ONA P.G. 8.48 13.58 
BAR CE L ON A T no . Llegada 8.57 14.07 

( 1) (2) (3) (4) 

(1) SEMIDI RECTO - de U LLDE CONA a BAR CELONA T E RMINO Circula DIARIO 
(2) EXPRESO - de A L MERIA; BADAJOZ a BARCEL ONA SANTS Circu la DI ARIO. 
(3) SEMIDI RE CTO - de VALEN CIA a BARCELONA TERMINO Circula D IARIO . 
(4) EX PRESO - de MALAGA a BARCELONA SANTS Circula DIAR I O. 
(5) RAPIDO U .T . - de VALENCIA a BARCELONA TERM INO Circula DIARI O. 
(6 ) TRAN VIA U .T . de VALEN CIA a TORTOSA Circula DIARIO. 
Los 1 y 3 tienen parada en todas las estaciones hasta S 1 TGES . 

17. 45 
18 .11 
18.34 
18.46 
19.35 
19.40 

19.50 
19.55 

20. 13 
21.18 
21. 34 
2 2.3 7 
22.4 2 
22.50 

(5) 

U.T. Tranvía 

18.20 
18.58 
19.39 
19.51 
2 1 04 
21 10 

21.24 
21.31 

22.01 

(6) 

mnuuim 
Edita : Ajuntament d'Ulldecona 
D.L.: T. 162-1980 
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Carrer Majar, 49 
Ulldecona (Montsia) 

CONSELL DE REDACCIÓ: 
Jaume Antich Balada (Director) 
Felipe Delgado Zubiri (Confecció) 
Angel Millan Sans 
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Parla el Director 
Molts de temes. 

Vicent Valero, e l nostre Governado r, resulta greument 
fent en un acte hernie de Servei. Afortunadament , ja 
s'esta recuperant . 

E ndavant, Vicent , l'amic de tots! 

Emotiu homenatge a Vicent Auba, tota una vida dedi
cada a l'ensenyament musical. Per aixo, a més a mes d'un 
carrer amb e l seu nom, s'ha in icia t amb e ll l'edició d 'una 
col·lecció d 'Opucles en record d'ulldeconencs il·lustres. 

I a Sant Joan del Pas, un carre r dedicat també a En Flo
renci Vilalta, mestre que fou tota sa vida allí i a Ulldeco-
na. 1 

I a més a més, inauguració pel Sr. Aleude la Diputació 
del n_o~ Centre de _Barri a Sant Joan del Pas. Equipament 
municipal a l serve1 deis habitants del Barri . 

Ibones p~rspectives pera la futura Xarxa de Clavegue
res a ls Barns. La Confederació Hidrografica del Xúcar 
sembla que, un cop més, ajudara a fer-ho possible. 

A les pagines centrals, una entrevista amb la nova i jove 
Jutge de Pau , Srta. Carme Harte, que ha substitu'it a l 
recordat Josep Gavalda. 

U n Informe Teenic de la Comissió d'Urbanisme sobre 
les Extr?ccions o Moviments de Terres, acompanyat de 
fotograf1es. 

I un ~ossier relatiu al Projecte de Camp d 'Esports, amb 
Entrevistes als dos Regidors més afeccionats al Futbol. 

Visites importants a la Vila: 

. Sr. Celma, Cap del Servei de Joventut , pe! Camp de 
Treball organitzat al Castell. 

. Srs. A lonso i Frago, Cap del Servei de Carreteres, pe! 
tema de la carretera . 

. H . Sr. Martínez i Sr. Riocabo , Director General i 
Cap del Servei de Bombers, pe! tema del futu r Pare de 
Bombers. 

I tancada ja la revista, hi ha dos temes nous que mare i
xen destacar-se: 

1) L'acord de venda i compra del Caste ll d'Ulldecona 
entre e ls actuals propie taris i l' Ajuntament d 'Ulldecona. 
. A partir d'ara , e l Castell d 'Ulldecona, part importantís

s1ma de la nost ra historia, sera del Poble. 

2) U na a lt ra aspiració de sempre del Consistori i de tot 
el poble: el Col·legi Municipal de BUP i COU d 'Ulldeco
na, e l curs vinent ja sera lnstitut de Batxillerat. Tots en 
sortirem guanyant! 
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Informació 
de la Corporació 
Municipal 

Les Activitats 
de les Comissions 
Inf ormatives 

Comissió Permanent 3Juny1985 

ORDENACION DE PAGOS 
Se acordó hacer efectivos todos los gastos pendien

tes ocasionados hasta la fecha. 

LICENCIAS URBANISTICAS 
Se acordó conceder licencias urbanísticas a las per

sonas que a continuación se relacionan, en los lugares 
que se indican: 

A Dª 1 nés Montros Llansola, para constru ir un al
macén y vivienda, según proyectos, en calle Rvdo. 
Feo. Sans Borj a, 4 . 

A D. Nicanor Sans Rocafort, en par tida "Plans 
Castellets", polg. 69 parcela 2. 

A D. José Mª Cruzado Navarro, en Dr. Robert, 59. 
A Dª Joaquina Martí Roca, en calle Murada de 

Baix, 49. 
A D. Francisco Millán Forcadell, en Valenti ns, ca-

lle Mayor, 46. 
A D. José Mª Labernia Labernia, en calle Aragón 

s/n. 
A D. Pedro Vidal Tabueña, en partida Molí-nou, 

polg. 36 pare. 207. 
A D. Pedro Morá Ortiz, en calle Santos Márti res, 

27 . 
A D. Bautista Bosch Vizcarro, en cal!e Ari bau, 26. 
A Dª Josepa Callarisa Forcadell, para construir un 

almacén agr ícola, según proyectos, en call e Barcelona 
s/n. 
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A D. Enrique Labernia Beltrán, en Sant Joan de1 
Pas, Rejolars, 35. 

A D. Juan Mariné Fusté, en partida "Collet", polg. 
73 pare. 99. 

ADª Manuela Porcar Pallarés, en calle Rocafort, 6. 
A Correos y Telecomunicaciones, en calle Conde 

Montemolín , 22. 
A D. Ramón Forcadell Saenz, en Gral. Prim, 1 O. 
A D. Bautista Centelles Labernia en call e Clavé, 2. 
A Dª Francisca Ferrer Mora, para ampliar granja 

cunícola en fin ca sita en partida " Balsa de Montsia" , 
polg. 69 parcela 34. 

A Dª María Lázaro Bonet, en calle Mayor, 86. 
A Dª Mª Juana Minguet ltarte, para construir al

macén agrícola, según proyectos, en partida "Pont de 
Godall " polg. 16 parcelas 4 , 5 y 6. 

A D. Esteban Sevilla Ortiz, en calle Jaime 1, 1. 
A la Cía. Telefónica Nacional de España, para ins

talar dos postes telefónicos en Valentins, y 1 ínea tele
fón ica en el camino de La Pedrera. 

INFORME APERTURA DE ESTABLECIMIENTOS 
Se informaron favorablemente los expedientes de 

solicitud de Li cencia de Apertura soli ci tados por Dª 
Carmen Bel Cid, para Guardería 1 nfan til en calle Gali
cia, 23. 

El tramitado por Dª Merce Prat Monj ó, en nombre 
de "Roten Artesanía i Diseny" para instalar industria 

destinada a la fabricación de muebles a base de cañas 
de diversos ti pos, en calle Migdia, 41 y 43. 

El tramitado por D. José Escoto Vázquez, para 
apertura de un establecim iento de venta de armas y 
cartuchería en calle Purísima, 5. 

CONCESIONES FUNERARIAS 
Se acordó la adjudicación de los siguientes nichos: 
El nicho no 212 del Departamento C. Fila 2ª del 

Cementerio de la vil la a favor de D. José Bel Adell y 
consorte. 

El nicho no 213 del Departamento C. Fila 1 a del 
Cementerio de la villa a favor de Dª Vicenta Carrillo 
Velaire, y 

El nicho no 21 1, del Departamento C. Fi la 3ª del 
Cementerio de la villa a favor de D. Eloy García 
Adell. 

También se acordó la inscripción a favor de Dª 
Montserrat Gómez Tomás del nicho no 662 del De
partamento B. Fila 2ª del Cementerio de la vil la ad-
quirido en virtud de herencia. ' 

CUENTA DE CAUDALES 1er. T RIMESTRE 
Se acordó la aprobación de la Cuenta de Caudales 

del 1 er. t rimestre del año en curso, por haberla encon
trado conforme en todas sus partes. 

JUBILACION VOLUNTARIA DEL ENCARGADO 
. DE SERVICIOS D. MANUEL R. PRADES SERRA 

Se acordó aprobar el expediente de jubilación vo
luntaria del Encargado de Servicios D. Manuel Ramón 
Prades Serra y que cause baja en la Plantilla Mu nici pal 
a partir del momento en que dicho ex pediente sea 
aprobado por la Mutualidad Nacional de Previsión de 
la Administración Local. 

EXPEDIENTE POR REALIZACION DE OBRA NO 
AJUSTADA A LICENCIA CONCEDIDA A D. PE
DRO ARNAU CANA LDA. 

Se acordó abrir expediente a D. Pedro Arnau Ca
nalda, con motivo de las obras que está real izando, no 
aj ustadas a li cencia municipal en la fi nca sita en calle 
San Lu cas 4, 6 y 8, y darle audiencia para que en pl a
zo ele quince d ías presente las alegaciones que estime 
oportunas a su favor. 

CORRESPONDENCIA 
Diose lectura de una carta de D. Salvador Aznar 

Calabuig, Doctor Ingeniero de Caminos, por la que 
agradece las atenciones reci bidas con motivo de los 
actos de inauguración del Pantano de Ulldecona, y 

De un telegrama dirigido por el Sr. Alcalde al 
Gobierno Civil de la provincia, con motivo del grave 
atentado sufrido por el Excmo. Sr. Gobernador Civil. 

La Comisión Municipal Permanente diose por en
terada de ambos escritos agradeciendo el primero y 
ratificando el segundo . 

Ple Extraordinari 1 O Juny 1985 
HOMENAJE DEL AYUNTAMIENTO AL GUARDIA 
JUBILADO DON PASCUAL ARNAU RAG A 

El Ayuntamiento Pleno por unanimidad de sus 
miembros asistentes, acordó que constara en Acta el 
agradecimiento de la Corporación a D. Pascual Arnau 
Raga por los servicios que ha venido prestando como 
Guardia Municipal, al propio tiempo le entregó un 
pergamino en memoria del acto. 

El Sr. Arnau Raga emocionado contestó unas pala
bras de agradecimiento, quedando al servicio del 
Ayuntamiento para cuanto pueda precisar de él. 

RETRIBUCIONES DEL POLICIA MUNICIPAL 
DON ANGEL ELIES VIDAL 

Por unanimidad se otorgó dotar la plaza de Policía 
Municipal ocupada por D. Angel Elíes Vidal, con las 
retribuciones que correspondan, de conformidad con 
el acuerdo adoptado por el Ayuntamiento Pleno en 
sesión del día 19 de febrero del año en curso, a su vez 
en concordancia con lo dispuesto en la Ley 50/84 de 
Jefatura del Estado y en la Orden del Ministerio de 
Economía y Hacienda de 2 de enero de 1985. 

DENOMINACION DE NUEVAS CALLES 
Se aprobó una Moción de la Comisión de Cultura 

por la que se propuso dar el nombre de carrer de Vi
cent Aubá, la calle actualmente situada delante del 
Poi ideportivo. 

Relacionado con este mismo tema, también se 
acordó publicar un opúscu lo de la obra musical popu
lar realizada por el Sr. Vicent Auba. 
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También se acordo denominar la actual carretera 
de La Galera del barrio de Sant J oan del Pas, con el 
nombre de carrer de D. Florencio Vilalta y la actual 
Plaza del Caudill o, por Plat;a de l' Església. 

Por último, se acordo facul tar a la Comisión de 
Cultura, para aceptar los nombres que les propongan 
para cambio de calles los representantes de Valentins 
y Castell. 

CUENTA DEL PATRIMONIO MUNICIPAL DE 
1984. 

Por unanimidad, se'aprobó con carácter definitivo 
la cita da cuenta. 

CUENTA GENERAL DEL PRESUPUESTO ORDI
NARIO DE 1984. 

Por unanimidad se acordó aprobar con carácter 
provisional la citada cuenta, y que se remita al Tribu
nal de Cuentas del Reino para su aprobación definiti 
va. 

Ple Extraordinari 17 Juny 1985 

EXPENDIENTE DE SUPLEMENTO DE CREDITO 
EN EL PRESUPUESTO ORDINARIO DE 1985. 

Por unanimidad, se acordó aprobar el citado expe
diente de Suplementos de Crédito, con el fin de dotar 
la aportación municipal de la obra "Distribución de 
Agua a Ulldecona 3ª Fase", que importa 1.493.000 
pesetas. 

EN SU CASO, EXPEDIENTE DE HABILITACIO
NES DE CREDITO, POR MEDIO DE MAYORES 
INGRESOS, EN EL PRESUPUESTO DE INVER
SIONES PARA EL EJERCICIO DE 1985. 

Por unanimidad se aprobó el citado expediente 
consistente en habilitar en el Estado de Gastos del 
Presupuesto de 1 nversiones la cantidad de pesetas, 
14.928.000, para atender el costo de la obra de "Dis
tribución de Agua potable a Ulldecona 3ª Fase" y en 
el Estado de 1 ngresos del mismo Presupuesto, idénti
ca cantidad procedente de la Generalitat de Catalunya 
en concepto de subvención a fondo perdido 

7.470.000 ptas., del Bco. de Créd ito Local en concep
to de préstamos 5.971.000 ptas. y del Presupuesto 
Ordinario del Ayuntamien to, en concepto de aporta
ción municipal 1.493.000 pts. 

DOCUMENTACION RELATIVA AL PLAN DE 
OBRAS Y SERVICIOS DEL EJERCICIO DE 1985, 
ENTRE OTROS, SOLICITUD DE CONTRATACION 
DIRECTA. 

El Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, aprobó 
toda la documentación relativa al Plan citado, consis
tente en el cumplimiento de las Bases establecidas en 
el Decret 120/85 del 13 de Mayo, de la Generalitat de 
Catalunya, y solicitar del Departament de Governació 
autorización para contratar directamente las obras 
incluidas en el Plan, con el mismo Contratista que rea
lizó la Fase 1ª y en estos momentos está realizando la 
Fase 2ª, toda vez que las incluidas en la Fase 3ª son 
de idénticas características a las anteriores. 

OENERALlTAT DE CATALUSYA 

DATA. Tarragona, 11 de juliol de 1985 

REF.=Unitat de Centres IR/nd 

DEPAR'rAllEST n'J:.SSl::NYAM~.ST 

!)Y.JCVl:tS TLRlll'!"OR1A 1.~ 

'rARRA<.iONA 

---· -- ~-~--·.\ 

· ~ --.. ) >-.,, ... ,., 
\~l.. _,.;\.• -

. \ \ . ; }.'~. 

~~5~- . -

ASSUMPTE, Creaci6 lnst i tut de Batrlllerat 

SR .lLC.lLDE DB: L • .lJl.00'.AMR!fl' DE ULLD:SX:ON.l . ···------·········----······ 

La Sra. Directora General de Batxillerat, en eacrit 

de data 4 de juliol, em preea que ua notifiqui la deciaió 

conjunta de proposta de creació d'un Institut de Batxille-

rat el proper cure 1985-86 al voatre municipi. 

EL C.lP DELS SERVEIS Tll:l!RrrORliLS, 

- --- &ENERALITlTDE ~AlALUllYA ¿ m OEPARIAMEMl D'EllSEHYAMENT m ~tRVEIS HR~ijil~S M rtl 1 Borr ' 
- - TARRAGONA --
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Me resulta sumamente 
difícil contener los borbo
tones de sentimientos que 
se me desbordan, negán
dose a ser enjaulados en 
esas torpes herramientas 
humanas, que hemos dado 
en llamar palabras. 

Sin embargo en el filo 
de una recuperaci6n que 
mi impaciencia convierte en 
lenta y desesperante, con 
secuelas que confio vayan 
desapareciendo progresi
vamente por el tratamiento 
al que estoy sometido, no 
tengo más remedio que 
obligarme. en ejercicio de 
síntesis, y tratar de con 
densar/os y expresarlos 
a través de uno solo de 
ellos: LA GRATITUD. 

Gratitud para con los 
miles de comunicantes y 
amigos que mediante 
telegramas, escritos, vi
sitas o llamadas te/ef6ni
cas, se han interesado por 
mi salud. Gratitud de ma
nera análoga a todos los 
funcionarios del Gobierno 
Civil. 

Gratitud para con los 
oferentes que de modo an6-
nimo y desinteresado, es
tuvieron dispuestos a do
narme su sangre. 

Gratitud a las A utorida
des Civiles, Militares y 
Eclesiales; a Partidos 
Políticos, Entidades, Aso
ciaciones e lnstitucio11es; 
a los máximos responsa
bles de los Municipios de 
toda la provincia; a repre
sentantes de la Admi11is
traci6n Auton6mica y a los 
de la Administraci6n del 
Estado que se preocuparon 
repetidamente por mi esta
do de salud. E special rele
vancia cobra la presencia 
e11 Tarragona del Ministro 
del Interior, así como la 
perma11ente del Delegado 
del Gobierno en Cataluña. 

Agradecimiento 
Del mismo modo el interés 
manifestado por el Presi
dent de la Generalitat de 
Cata/unya, Jordi Pujo/, y 
el desplazamiento desde 
Valencia del Presidént de 
la Generalitat Valenciana 
J oan Lerma. Menci6n obli
gada y agradecida por la 
anunciada visita del H ono
rable Sr. Tarradella s. 

M i gratitud subrayada a 
todo el personal clínico 
que me atendi6, auxilia
res. enfermeras , gerencia, 
direcci6n; a todo el equipo 
quirúrgico que dirige el 
Doctor Luis Leugo, que. 
magistralmente m e ha he
cho remontar el vuelo 
cuando estaba tocado de 
gravedad, y a mi médico 
de cabecera el Doctor Fer
nando Araujo, que tiene 
la singular y sabia habili
dad de practicar una tera
pia integral. 

Mi gratitud al honesto y 
ejemplar Alcalde de Va/Is , 
Pau Nuet, y mi gratitud al 
Comandante de la Policía 
Nacio11al, Fran cisco For
nieles. quien e11 un trayec
to de Va/Is a Tarragona 
casi eterno por la asfixia, 
me ve/6, asisti6 y asió a 
la esoeranza de vivir. 

Mi gratitud, en fin, a los 
Medios de Com unicaci6n 
por el seguimiento exhaus 
tivo de los acontecimientos 
y a los profesionales y ami
gos del escribir que, de 
manera sin duda generosa. 
trataron sobre mi actitud. 

Respecto a ella y en un 
intento de sortear la espe
leología de la ret6rica quie
ro clarificar categ6ricamen
te que lo que hice en aquel 
momento y ante aquellas 
circunstancias, fue lo qu e 
tenía que hacer, lo que de
bía hacer; y que después 
de reflexionar sobre los 
pros y los contras, tomé 
aquella decisi6n de manera 
absolutamente consciente y 
responsable. A ella me con 
dujeron, de una parte, mi 
concepción de optimismo 
antropo/6fico, ético y huma
nista de la vida y de la 
sociedad, y de otra, mi con
cepci6n del cargo público 
como ejercicio inexcusable 
de servicio a los ciudadanos 
a los que me debo, y que 
es la única raz6n que lo 
justifica. 

Afortunadamente, estas 
dos concepciones las puedo 
seguir conjugando por acti
va, es decir, practicando, y 
es por ello que, además 
de manifestar mi agrade
cimiento a todos los que se 
han interesado por mi y 
por mi familia, quiero 
aprovechar la oportunidad 
para testimoniar a todos los 
ciudadanos y ciudadanas 
de las Comarcas. Pueblos y 
Ciudades de Tarragona , 
mi absoluta e incondicional 
disposici6n a su servicio. 
Que para esto estoy... y 
soy. Vicente Va/ero Costa. 
Gobernador Civil. 

Vicente Valero Costa 
Gobernador Civil 
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Registre Civil MAIG 19ª5 NAIXEMENTS 

Nom Dia Domicili Pares 

LAURA RAGA 1 ALIFONSO 16 San Jaime, 9-1° Lucas Raga Sauch i 
Natividad Alifonso Audi 

AITOR BEL 1 DANTA 14 Calvari, 49 Agustín Bel Chillida i 
María Remedios Danta Muí'loz 

1 RENE VERGE 1 FERRE 27 Roger de Flor, 9 Carlos Verge Lázaro i 
María Luisa Ferré Pluis 

CARLOSARNAUI ROMAN 30 Alba, 12 Juan Manuel Arnau Verge i 
María Pilar Roman Tribaldo 

PILAR MILLAN 1 GUTIERREZ 29 Mar, 12 Josep Lluís Millan Masdeu i 
María Pilar Gutiérrez Culsan 

MATRIMONIS 
Noms 

JOAQUIM MILLAN 1 FAVA amb 
MARIA TERESA ESCOTO VAZQUEZ 

Dia Domicili 

16 Murada de Baix, 7 

DEFUNCIONS 
N om Dia Domicili Edat (anys) 

JOSEFA LAZARO 1 VIDAL 5 Barrio Castel! 71 

ISABEL ROIG 1 SEGARRA 8 Polideportivo, 2 84 

CELESTINO ULLDEMOLINS 1 BEL TRAN 16 Teniente Ferré, 16 85 

ANTONIO BEL 1 ALFARA 18 Ctra. Godall, 2-B 89 

FRANCISCA PERIS 1 SALES 20 San Lucas, 3 90 

JOAQUIN POY 1 SALES 28 Mayor, 62 80 

ENRIQUE CABALLE 1 ROE 30 Martillo, 2-1 º·A 86 

JUNY 1985 NAIXEMENTS 
N om Dia Domicili Pares 

SILVIA CASOLA 1 SALVATELLA 5 Murada de Dalt, 39 Juan Casola Lázaro i 
Montserrat Salvatella Martí nez 

RICARD FERRE 1 VIDAL 6 Carretera Cenia, 1 José Ferré Miralles i 
María Celia Vidal Ferré 

OSCA R RAGA 1 SANS 7 Mayor, 124 José María Raga Vericat i 
María Angeles Sans Forcadell 

FANNY CASTELL 1 ROIG 10 Salmes, 20 Jord i Castel! Castel! i 
María del Consuelo Roig Vidal 

ENRIQUE CORRALIZA 1 CANALDA 13 Cardenal Gomá, 14 Andrés Corraliza Ruiz i 
María Teresa Canalda Lázaro 

NURIA CALLARISA 1 BEL 19 Wifredo, 32-1° Francisco Callarisa Vidal i 
Mercedes Bel Carceller 

RICARD BRUSCA 1 MANCHON 25 Mayor, 46 Juan José Brusca Elíes i 
María Dolores Manchón Castillo 

CLARA ROCA 1 MILLAN 28 San Antonio, 3-2° Juan José Roca Labernia i 
María Isabel Millán Fusté 

JOAN MOLLA 1 NAVARRO 29 Mayor, 186 Juan Vicente Molla Alcaraz i 

1 Francisca Navarro Gavaldá 

MATRIMONIS 
Noms Dia Domicili 

RAMON MARIA ORTIZ 1 VERICAT amb 
ROSA MARIA BORT 1 MARTI 15 San Pascual, 29·1ª 

DEFUNCIONS 
Nom Dia Domicili Edat (anys) 

JOAQUINA FERRE 1 MILLAN 21 Calvari, 50 72 
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Activitats de les Comissions Informatives 
Protecció Civil 

El Director General de Bom
beros de la Generalitat. Sr. 
Martínez , acompañado del Cap 
de Serveis de Tarragona, 
Sr. Riocabo, se desplazaron el 
día 21 de Junio ·por la tarde 
hasta la localidad a fin de entre
vistarse con el Alcalde y conce
jales Srs. Raga y Callarisa. 

En la reunión, se trató el ·te
ma del nuevo Parque que se ha 
de construir en la Villa y concre
tamente los jefes de este servi
cio, prestaron el proyecto que 
se ha elaborado conforme a 
la demanda del Ayuntamiento. 
En este sentido, hay que seña
lar, que se ha reducido el stan
dard que hace la Generalitat, 
de tres módulos a dos, ya que 
se considera que las necesida
des de Ulldecona no requieren 

Concretada la construcción 
del Parque de Bomberos 

un serv1c10 mayor . Después de 
esta reunión , quedó definido 
que este verano el servicio ya 
existente contará con una nueva 
auto bomba todo terreno de 
3.500 litros que reforzará a la ya 

existente que es más pequeña. 
En su estancia en Ulldecona, el 
Sr. Martínez y el Sr. Riocabo 
visitaron los terrenos donde se 
ubicará el parque , próximo a la 
carretera que enlaza esta villa 
con La Sénia. 

Red de saneamiento para los 
Barrios de Castell y San Juan ocasiones por los vecinos de 

estos barrios situados fuera del 
casco urbano ya que actual
mente se considera imprescin
dible para cualquier núcleo 
de población un servicio de este 
tipo en aras a conseguir la ma
yor seguridad en el sentido 
sanitario. 

En breve plazo de tiempo, se 
iniciarán las obras de construc
ción de la red de aguas resi
duales y dispositivos de trata
mientos de aguas negras en 
los barrios de Castel 1 y San 
Juan del Pas , que con un pre
supuesto global de 12 millones 
y medio de pesetas, serán fi
nanciadas en ur\ 50% por la 
Confederación Hidrográfica 
del J úcar, as r como el pro
yecto y la dirección de obra. 

En el barrio de Castel!, el 
coste de las obras será de 
6 .994.357 ptas. , y. se colocarán 
1.192 metros de tubería de un 

grosor de 30 cms. , que se com
plementará con cuarenta pozos 
de registro, siete canales" de 
desagüe y 1 aliviadero. Por lo 
que respecta al barrio de San 
Juan 1 los metros tendidos se
rán 952 que . .tendrán 13 pozos , 
8 canales de desagüe y también 

, un aliviadero. En este barrio 
el presupuesto de la obra se 
calcula en 5.567.961 ptas . El 
plazo para la ejecución del 
proyecto, se ha establecido en 
seis meses , con un ano de ga
rantía . 

Esta red de saneamiento, ha
bía sido , pedida en repetidas 

Si bien el 50% de la finan
ciación corre a cargo de r'a 
C.H .J ., el restante cincuenta 
por ciento será abonado por los 
vecinos de los barrios mediante 
contribuciones especiales re
partidas según decidan estos 
Ciudadanos · en asamblea 
convocada a tal fin. 
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Comissió de Sanitat Nou Centre de Barri 
a Sant Joan del Pas 

El vicepresidente de la Dipu
tación Provincial, D. Ramón 
Aleu, presidió el día de San 
Juan, la inauguración de un 
Centro de Barrio que el Ayunta
miento de Ulldecona ha realiza
do en Sant Joan del Pas y que 
ha sido subvencionado en su 
mayor parte de la Diputación. 

Al acto, asistió la Corpora
ción municipal en su totalidad 
bajo la presidencia del Alcal
de, además de la Autoridades 
locales y el Alcalde del Barrio 
sumándose un gran número de 
vecinos al coincidir con la ce
lebración de las Fiestas en ho
nor de San Juan Bautista. 

Ramón Aleu , en su alocución 
a Jos presentes resaltó la gran 
importancia de una realización 
de este tipo en un núcelo urba
no que no llega a Jos 200 habl-

tantes y que gracias a un es
fuerzo común servirá para el 
beneficio de toda esta pequeña 
comunidad. 

El coste total de este equipa
miento, ha sobrepasado los 
tres millones de pesetas, de los 
cuales, más de dos millones han 
sido financiados por la Diputa
ción . Para su ubicación se ha 
aprovechado un antiguo solar 
que el Ayuntamiento poseía 
desde la década de . los veinte 
y que en un principio se quiso 
destinar para la construcción 
de una escuela, aunque jamás 
llegó a realizarse . 

Este equipamiento , que es 
una serie de actuacio.nes que el 
Ayuntamiento tiene en marcha 
para sus Barrios alejados del 
núcleo principal y que próxima-
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mente continuará con la reali
zación de una red de alcantari
llado, reporte un gran beneficio 
para Jos habitantes del Barrio. 
Actualmente , para realizar 
cualquier consulta médica, se 
han de desplazar unos cinco 
Kms. a Ja cabecera del munici
pio cosa que a partir de ahora 
no será necesaria ya que el 
médico realizará una visita al 
nuevo Centro una vez por se
mana con la comodidad que ello 
reporta . 

Con Jo que respecta a la 
guardería, su materialización 
ha resuelto una serie de incon
venientes para Jos padres ya 
que principalmente en verano , 
en que los pequeños están en 
periodo vacacional , el barrio no 
ofrecía posibilidades para aco
gerlos con una mínima tranqui
lidad. 

Comissió de 
Governació 

Continuen a bon ritme les obres 
d'ajardinament del passeig de I'esta
ció, per a poder ubicar el monu-

' ment als pagesos. Sense cap dubte 
l'activitat agrícola mereixia un reco
neixement i homenatge a la figura 
del pages. La gent del nostre poble 
va fer possible merces al seu tesó i 
esfor~ la construcció d'un embassa
ment d'aigües, més popularment co
negut amb el nom de "Panta d'Ull
decona", aixo ja ha estat realitat fa 
pocs dies, amb la seva inauguració 
oficial pe! Ministre d'Obres Públi
ques i Urbanisme. 

La construcció del Panta d'Ull
decona ha significat un esfor~, i una 
lluita continua i constant, tot aixo, 
unit a un important desembós eco
nomic sufragat majorititriament per 
les famílies pageses. 

Per aixo l'Ajuntament de la Vila, 
amb I'ajut de l'Ecxma. Diputació va 
entendre que era un deure el reco
nCixer aquest fet, deure que es pre
tén constatar mitjan~ant un monu
ment commemoratiu de caracter 
costumbrista dedicat als pagesos 
d'Ulldecona que d'alguna forma van 
sentar les bases del desenvolupa
ment economic de la Vila. 

El monument és obra de !'artista 
D. Pasqual Casaubón, que ja fa un 
parell de mesos que treballa, tallat 
amb pedra d'Ulldecona, i és d'estil 
mo9ernista, el monument sera ubi
cat al cap de la zona ajardinada, 
dins d 'una amplia vorera de pedra 
rodejada de gespa, i prop d 'ell una 
font d 'aigua per als nens i persones 
majors; s'espera que la col.locació 
definitiva estigue feta per als úl
tims dies del mes d'Agost. 

La resta de la zona ajardinada es
tara formada per sis amplies jardi
neres centrals i altres més perites 
que rodegen els arbres existents, 
el reple central es fara amb terra 
compactada, també hi anira bona il
luminació i dotació de dotze bancs 
de fusta. 

Tot aixo s'espera que pugue es
tar acabat al voltant de la propera 
Festa Major. 

Obres d'ajardinament del Passeig de 
l'Estació per ubicar el monument 
« Ulldecona als seos pagesos» 
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Comissió de Cultura 

Homenaje a un Maestro 
Aprovechando la festividad 

de San Juan, a continuación se 
procedió al descubrimiento de 
una placa dedicada a Don Flo
rencia Villa/ta, maestro en el 
Barrio y en la Villa durante más 
de cincuenta años. Este acto, 
de tipo más familiar res ultó de 
una gran e motividad al estar 
presentes sus familiares así 
como un buen número · de 
ex-alumnos que no qmsteron 
perderse el homenaje póstumo 
que la Villa dedicó a este ilustre 
vecino al dédicarle e l nombre 
de una calle, precisamente en 
la que vivió siempre . 

J .Vidal 

del 27 al 29 de Juliol 1985 

També gracies 
El proppassat día 24 de Juny, al 

barrí de Sant Joan del Pas, va tenir 
lloc el descobríment d'una placa 
que dóna nom a un carrer, el de 
Don Florenci Vilalta , Mestre que 
tants anys ho va ser del mateix barrí 
i d'Ulldecona, en un acte senzill pe
ro ple d'emotívitat. 

Van pronunciar unes paraules el 
Sr. Alcalde de la Vila Jaume An
tich, contcstant al matei.x en nom 

de la familia el Sr. Alexandre Serra 
donan t les gracies més sen tides. No 
cree que es pugués dir res més, en
tre altres coses perque l'emoció es 
palpava entre tots 

1

els assiste~t~ . 
Així que ara i des d aquestes pagi
nes voldria deixar constancia, des
prés de demanar disculpes a la fam~
lia , de que D. Florencío, la seva vi
da, la seva personalitat i la seva obra 
és una mica patrimoni també de 
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tots els que el varem coneíxer ,ja que 
en to ts va sembrar bona part d'alló 
que ell portava. 

Es per tot aíxo, que coma veí al 
que s'estima, com alumne agrai"t, i 
com a membre del mateix cos pro
fessional, al que s'adrnira, respecta i 
es tracta d'imitar , he sentit l'obliga
ció de dír també ... GRACIES. 

Javier Ferré Labernia 

Barris. Festes Majors De Sant Joan també podríem 
parlar llarg. Un carrer dedicat 
a «Don Florencio» del qual 
parla en unes altres pagines de 
la revista un que va ser profes
sor meu a segon d'EGB. Així de 
bé em va anar. 

Quan es parla de Barris es 
parla, habitualment de subur
bis , de gent de mal viure i de 
moltes altres coses. 

Afortunadament per a tots, 
Ulldecona pot presumir de tenir 
quatre barrisque són els auten 
tics puntals de l 'economia del 
nostre poble. 

Tres d'aquests barris han ce
lebrat aquests passats dies les 
seves festes majors. Si parlero 
deis Valentins , de Sant Joan del 
Pas o de Ventalles, parlero de 
gent treballadora que viu tot 
l'any perla seva feina i que, ar
ribades les festes , s'ho passa el 
millor que pot, que prou que 
s ' ho ha guanyat. 

Sant Joan i Sant Antoni han 
estat els sants conreats aques
tes jornades festeres. A Valen
tins, com cada any , el plat gros 
han estat els halls i els bous. 

Pero el plat bo ha estat un 
altre. La interessantíssima com
petició culinaria entre els pae
llers masovers ha estat for~a 
interessant. 

1 qui va guanyar encara ha 
estat millor. 

Si mirem ara la composició 
del jurat, la decissió podía ser 
sanitaria, política, culinaria o 
bé pagesa. Totes plegades es 
van decidir per un grup de 
noies joves , de 16 anys, que van 
presentar a cdncurs la segona 
paella de la seva vida. Una 
paella senzilla, amb conill 
arros ... i quin arros , noil l l 

La meva i nostra més gran 
felicitació pel treball fet i el 
premi, ciar. 

1 si aixo fou una cosa espe 
cial, no cal dir que el festival 
també va ser-ho. 

Allí es va dem ostrar com la 
joventut deis Valentins és mar
xosa, esta al dia musicalment, 
sap fer teatre i en fi , sap «mon
tar-s'ho tope guai» . Un deu , 

1 un centre de Salut. A Ullde
cona encara ens estem fem f .. . i 
a Sant Joan (EL PASO, al far
west de la Trinca) ja en tenen 
un. 1 ben bé que s'ho mereixen 
els amics de Sant Joan. 

A les Ventalles els va més la 
cosa del menjar . Van organitzar 
una gran berenada popular que 
va multiplicar per 30 la pobla
ció del barri. 1 es va montar 
una festa animadíssima. 1 és 
que a les festes cal oblidar per 
unes hores els problemes. 

El més curiós de tot, cada nit 
de festa , a cada barri, era la 
presencia d'importants perso
natges de la política local que 
de no assomar mai la calva van 
passar a primera fila deis halls, 
festes i actes . Que la campanye
ta ja esta en marxa. Aixo sí, pa
ga ven !'entrada. Faltarial l l 
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Curs 1985/86 
lnstitut de Batxillerat a Ulldecona 

Per fi, s'ha aconseguit: el Col.legi 
Municipal de BUP i COU d'ULL
DECONA sera el Curs vinent un 
lnstitut de Batxillerat. 

Aixo és el que ens diu la carta 
del Cap de Servei d'Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, Sr. 
Angel Martí, que reprod u"i"m . Pero 
perque aquesta decisió de la Direc
tora General de Batxillerat, Sra. 
Carme-Laura Gil, hagi estat efecti
va han estat necessaris molt d'anys 
i molts d'esforyos de moltíssima 
gen t. 

Encara que hi va haver-hi ges
tions anteriors, l'inici del Col.legi 
actual es remunta a l'any 1968, 
un cop acabada la construcció del 
Centre Homologat de BUP, quin 
finan~ament va resultar molt posi
tiu per a la Vila: el 90 ºfo del seu 
cost (4.320.000 ptes.) a fons per
dut, i la resta (480.000 ptes.) amb 
un préstec a llarg termini . Cal dir 
que el Consistori presidit pel Sr. 
Ramón Forcadell va tenir un gran 
encert i una gran visió de futur. 

El Consistori següent, presidit 
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pel Sr. Jeroni Castell, va portar a 
terme un treball molt important: 
consolidar el Centre, aconseguint la 
seva legal ització com a Centre Mu
nicipal, donant participació a l'As
sociació de Pares com a Organ Rec
tor del Centre, i buscant tant aju
des economiques com un incre
ment d'alumnes que fes possible un 
dia el seu pasa lnstitut. 

Els dos Consistoris últims, i espe
cialment els Equips de Govern del 
Grup Socialista sorgits de les elec
cions del 79 i 83, presidits per mí 

......... -4 ......... ~ 

i durant uns mesos per Pío Puig, 
hem tingut com a objectiu priori
tari la conversió del Col.legi Muni
cipal (q ue tants bons serveis ha 
prestat durant aquests anys a molts 
de fills d'Ulldecona i de poblacions 
ve"i'nes, estalviant-los-hi desplaya
ments, i altres despeses i inconve
nients) en lnstitut de Batxillerat. 

El 27 de Juny de 1981, en la se-

va primera visita a Ull decona, al 
M.H. President de la Generalitat, Sr. 
Jordi Pujol, solament li vam dema
nar una cosa: l' lnstitut. 

Pero uns deis punts basics per 
aconseguir-ho era l'increment deis 
alumnes, i en canvi, degut a l'eleva
ció de les qüotes, hi va haver-hi una 
baixa d'alumnes. Tots, (Ajun ta
ment, Associació de pares, Director 

i Professors) ens vam posar a treba' 
llar: visites, reunions a pobles ve·1·ns. 
1 per la seva conveniencia, i amb un 
ajut del 50 ºfo del Departament 
d'Esports, es fa un Gimnas que ens 
costa més de 5 milions de ptes. 

Finalment, aquest curs passat, la 
col .laboració deis pares d'Alcanar 
amb un increment notori deis alum
nes, ajuda a decantar la balanya. 

El 2 de Gener d'enguany, el Pre
sident de l'Associació de pares, Sr. 
Felipe Delgado, i jo mateix, com a 
Alcalde, vam ser rebuts perla Direc
tora General de Batx illerat, a la que 
vam lliurar un Dossier molt elaborat 
sobre el tema. L'acollida fou molt 
bona i vam sortir molt esperanyats. 
Hem complit tots els passos ali í pre
vistos, i a la fi, el desig ha estat rea
litat. 

A més a més de la Directora Ge
neral i el Cap de Servei d'Ensenya
ment cal deixar constancia de la 
col .laboració del Sr. Amador Adell, 
Cap de la Secció de Centres. 

Enguany, gracies a tots: Ajunta
ment (amb els diversos Consistoris 
que hi han hagut), Associació de Pa
res i Patronat, Professorat, Pobles 
ve"i"ns, i Autoritats de l'Ensenya
ment (abans, Ministeri, i ara Gene
ral itat), Ulldecona tindra un INS
TITUT DE BATXILLERAT. Un 
bon regal d'estiu! 

PER MOL TS ANYS, ULLDE
CONA! 

jaume Antich 
President Honorari del Patronat 

del Col.legi Municipal de 
BUP i COU d'Ulldecona 

COL.LEGI MUNICIPAL DE BUP i COU 

CURS 

Rossell 
Sant Rafel 
GODALL 
ALCANAR 
LA S!'.:NIA 
ULLDECONA 

B.U.P. 
e.o.u. 

Tota l 

ULLDECONA 

POBLES D'ON SÓN ELS ALUMNES 

80-81 81-82 82-83 

6 4 4 
6 3 9 
5 5 1 
1 3 7 

40 36 42 
93 81 70 

...... . . .. 151 132 133 

QÜOTES PER ALUMNE I MES (Ptes.) 

4.000 
4.400 

2.500 
3.000 

3.500 
4.000 

83-84 

7 
8 
1 

12 
32 
88 

148 

3.500 
4.000 

84-85 

4 
9 
1 

27 
41 

100 

182 

5.000 
6.000 
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• ~-..éanzunt!u ,.¿ 9~""'"ª 
CTarragone) 

Don PABLO FERRER SANZ, Secretario del Ayuntamiento de ULLDECO
NA, 

C E R T I F I C O: Que el Ayuntamiento Pleno, en sesi6n ordina
ria celebrada el dia siete de enero del año en curso, entre otros, 
adoptó el siguiente acuerdo: 

11 2. - OFRECIMIENTO AL DEPARTAMENT D'ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA, DEL COLEGIO MUNICIPAL DE BUP y COU, PARA SU TRANSFOR
MACION EN INSTITUTO DE BACHILLERATO.-

L'Ajuntament d'Ulldecona es Titular del Col.legi Homologat de 
BUP i COU 11R11món Forcadell" situat a l'Avgda. Escolee e/n. d ' Ull
decona, de c onformitat a la Ordre del Minieteri d' Educació de 28 
de Novembre de 1.980, B.O.E. 28-1-1.981 . 

L'Ajuntament d' Ulldecona aixi mateix es propietari dele terrenys 
i de l' edifici deldit col.legi inventariat el primer al núm.41 del 
Llibre d'Invenjaris i Balan~o• de l'Ajun;ament i el segón rebuE per 
l'Ajuntament amb data 11 de novembre de 1.969, en que va tenir lloc 
la recepció definitiva de les obres de l'edifici de l'Intitut, com
tratades amb ¡•Empresa constructura . 11Con11trucciones y edificaciones 
Sagun to· S. L." • 

De sempre ha eatat aspiraci6 de tot el poble d 1Ulldecona que a
quest Col.legi es pogués convertir un dia en Inatitut de Batxille
rat, tant per raons econ6mique•, com de tipu• educatiu. 

En la visita que feu a U11decona el M.H. Presidente de la Genera
litar, Sr. Jordi Pujol, l',juntament li va plantejar •olament una 
cosa: 1 1 Institut. 

Pero el nombre d'alumnes, per causa de les qUote•, es mantenia 
baix, entre lJO i 150 alumnes. 

Amb la col.laboració de l'Associació de Pares del CoA.legi •'ha 
treballat per incrementar el nombre d'alumnes que aqueet cura ha a 
rribat a 182. A la vagada, tots plegat, Ajuntament, pares i profe
esore han ajudat a assolir aquesta meta. 

Finalment, en visita efectuada el 2 de Gener de 1.985 a la Direc
tora General de Batxillerat de la Generalitat, Sra. Carme-Laura Gil 
i Miró, pel Alcalde d'Ulldecona, Sr. Jaume Antich, i el Preeident 
de l' Aseociació de Pares, Sr. Felipe Delgado , se li va plantejar •o 
tot el tema, trobant-hi una bona acollida i acordant de proposar al 
Ple de l'Ajuntamente d'Ulldecona l' adopción dela aegUenta acords: 

1.- Oferir al Departament d' Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya el Col.legi Municipal Homologat de BUP iCOU "Ramón For
cadell" d' Ulldecona per a convertir-1.o en Institut de Batxillerat. 

2.-Fncultar al Sr . Alcalde pera la negociació del tema que,un 
cop resolt de forma favora~le , tornaria al Ple per ala acords de 
cessió definitiva . ~ 

ULLDECONA- JUNY-JULIOL 1985 - Pagina 16 

Tiempo de vivir ___ _ por Vicente Roig 

Epoca de exámenes ... para todos 
Es la época en que la mayoría 

de los padres que tenemos a 
nuestros hijos en edad escolar 
hemos recibido las calificacio
nes finales de sus estudios. 
A casi todos nos preocupan sus 
notas. si hemos comprobado 
que no han sido satisfactorias. 
Nuestras reacciones suelen ser 
disparatadas y algunas veces 
-me atrevería a decir- in
cluso violentas. Les damos, 
creo yo, demasiada importan· 
cia, aún pensando que la tie
nen. Yo soy de la opinión de 
que la letra con sangre no en
tra, aparte de cada día hemos 
de darnos cuenta que antes que 
crear un estudiante hay que for
mar una mujer, un hombre, una 
personalidad y una manera de 
ser, porque pienso que lo de
m.ás puede venir por añadidura. 

Por otro lado es triste que ri
ñamos ,a nuestros hijos por no 
haber aprobado las matemáti· 
ca, cuando sus mayores las es
tamos usando para contabili
zar los asesinatos cometidos por 
E. T.A. durante ciertos periodos 
de mandato, queriéndonos de
mostrar -sobre todo el Sr. Fra
ga Iribarne- que durante su 
ministerio, proporcionalmente, 
hubo menos asesinatos y menos 
atentados terroristas. Que mó
do más triste de saber multi
plicar. 

Nosotros, algunos, exigimos 
a nuestros hijos las mejores 
notas, otros que con el aproba
do o el suficiente nos vale, a 
otros -los menos afortunada
mente- les da igual. Pero repi
to a la gran mayoría sí nos im
porta que aprueben los exáme
nes. 

Ahora bien, nuestros hijos, 
también deberían exigirnos 
exám enes a nosotros, a los ma
yores, de nuestro comporta
miento «a finales de curso». Se 
podrían preguntar y con ciertas 
razones, ¿por qué. mueren 
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365 personas entre ellos mu
chos niños. víctimas de un posi
ble atentado terrorista a bordo 
de un avión? 

¿Por qué los niños mueren 
de hambre en Etiopía? Y en la 
India. 

¿Por qué se está preparando 
una futura, quizá cercana, gue
rra de las galaxias? ¿Para man
tener la paz? 

¿Por qué el «mundó civiliza
do» se está armando hasta los 
dientes? 

¿Por qué hay tanta droga, 
drogadictos y gente sin escrú
pulos detrás de ella? 

No pretendo hacer. demago
gia sobre la importancia de las 
notas ni de la necesidad de una 
formación cultural'· amplísima 
de nuestros hijos. Creo sincera
mente que es necesaria, pero 
estoy pensando también que no 
debemos cuestionarlo todo a las 
notas finales . Como he repetido 
muchas ' veces desde las pági-

Curso 191'1 -198~ 

nas de esta revista tratemos de 
dialogar con nuestros hijos y 
saber de sus problemas e in
quietudes. Quizá les ayudare
mos a no convertir los exá
menes en su pequeño infierno. 
Hay que pensar que no todos 
valen para estudiar y que en la 
vida se puede triunfar de mu
chas maneras. Y eso lo sabemos 
todos. 

Una vez les hayamos contes
tado que nos pongan ellos tam
bién las notas. Quizá, te/idrfa
m os que repetir varias asigna
turas, presentarnos en Sep
tiembre o repetir curso. 

Sinceramente, cuando ·uno 
piensa que los verdaderos «Pa
dres » de estos desaguisados 
-la m~o~ s~urom~~
tienen estudios universitarios 
superiores hay que ponerse a 
temblar y decir: que su compor
tamiento humano sea sano y 
que se sienta verdaderamente 
libre. 
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Informe técnico 
Situación 

Desde hace bastante tiempo, 
ha habido extracciones de tie
rra vegetal o fértil de determi
nadas zonas de nuestro Térmi
no municipal, principalmente 
en la falda de la cordillera del 
Montsia, al objeto de utilizar la 
tierra extraída para acondi
cionamiento y mejora de otras 
fincas agrícolas. 

En algún caso, los movi
mientos de tierras han sido sólo 
dentro de la misma finca, per
mitiendo un aumento de la su
perficie apta para el cultivo. 
En otros casos la tierra sacada 
se ha llevado, para mejora de 
otras fincas situadas, en la ma
yoría, en términos municipa
les vecinos. 

El Ayuntamiento, también 
desde siempre, pensando en los 
inconvenientes que se podían 
causar, bien por el empobreci
miento del suelo y la desmejora 
paisaj!stica, bien por los perjui
cios causados tanto a los cami
nos como a los vecinos colin
dantes, (como los causados en 
otras épocas: Autopista y ante-

Las extracciones de tierras 

Extraccions salvatges no regulades 

Noves extraccions regulades 
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riores), tomó unas medidas 
para que dichas extracciones se 
hicieran de la mejor forma po
sible. 

Regulación 

De común acuerdo con la 
Cámara Agrária Local, se dis
puso que previamente al inicio 
de los movimientos (y siempre 
que las extracciones se hicieran 
de una finca a otra) se solicita
ra la Licencia Municipal que 
debería acompanarse de la 
presentación de un Aval sufi
ciente para garantizar la con
servación de los caminos. Así 
se ha venido haciendo y, por su
puesto, vigilando su cumpli
miento. 

Pero además las extracciones 
se han regulado con unas 
normas consistentes en que ·no 
se profundizara más hondo que 
el nivel del camino por el que se 
accede a la finca (al objeto de 
evitar encharcamientos y faci
litar el desagüe), en que a lo 
largo de todas las fincas colin
dantes se dejara una distancia 
mínima de dos metros (al obje
to de evitar en lo posible las 
erosiones), y asimismo en la 
formación de sucesivos taludes 
(dejando parcelas aptas para el 
cultivo futuro). 

Resultados 

El resultado en las fincas ya 
terminadas ha sido el que pue
de observarse en las fotogra
fías , en una palabra: fincas con 
desniveles fuertes, tras la ex
tracción y nivelación han que
dado aptas para el cultivo, que, 
en algún caso, ya ha empezado 
con la plantación de árboles. 

Los caminos por donde se 
transporta las tierras, en gene
ral , están en buen estado, cui
dando la Cámara Agraria de 
que así sea. 

Las fincas donde se lleva la 
tierra , de nuestro término o de 
otros vecinos en su mayoría, 
por supuesto también han me
jorado. 

En una época de no excesivas 
ofertas de trabajo, se mantiene 
una actividad de transporte 
que, también se ha mirado se 
lleve a cabo por carreteras que 
no causen muchas molestias. 

Ciertamente hay que vigilar 

Extraccions salvatges no regulades 

para que las normas se cum
plan, y sobre todo para que las 
cosas no se queden a medias, 

Extraccions salvatges no regulades 

Actual extracció regulada 

anteriormente descrito, ¿cabe, 
sinceramente, quejarse de las 
extracciones de tierras ... ? 

pero si todo se realiza según lo COMISION DE URBANISMO 
ordenado y el resultado es el Servicios Técnicos Municipales 
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Carta oberta a Josep Lluís Millan1 

President del C.F. Ulldecona / 

Amic josep Lluís Millán, 
En nom propi i en representació 

del Crup Convergent a l'Ajunta
ment, em dirigeixo a tu per tal de 
donar resposta i comentari a les te
ves preguntes i afirmacions. que 
feies a l'article titulat "Oposició Mu
nicipal i Camp Nou ", publicat a la 
revista Ulldecona en el número 19 
corresponen t al mes de Maig del 
1985. 

Despre's de llegir el teu escrit em 
veig en l'obligació d'aclarar un per 
un, tots els teus dubtes i interro
gants referents a la meva postura en 
relació al camp de futbol nou. 

En primer /loe em sorprén que 
tinguis la certesa de que fer aquest 
camp de futb ol és o ha d'ésser 
l'obra de tot el poble. Estic ben 
segur que la paga ra tot el poble 
pero: tan segur estas de que tot
hom hi vulgui participar, amic 
Millán ? 

En segon /loe vull dir-te que estic 
en total desacord amb tu en refe
ren cia al tema de les subvencions 
demanades a la Generalitat. No cal 
donar dades, pero cal dir que les 
subvencions han anat arribant sense 
interrupció - Gimnas Municipal, 
Vestidors Polideportiu, Banda de 
Música, Passió, Pla d'Obres i Ser
veis, etc.- i si no en van venir per 
fer un camp de.futbol, potser va 
ésser perque en aquell moment s'en 
va f er una mica massa al demanar 

6 0 milions "i pico". No et sembla, 
amic Millán ? 

En tercer /loe, veig que no has 
entés la nostra proposta referent al 
finan{:ament de ['obra i em sorprén 
quan p'enso que fa poc temps sem
blava era també la proposta que 
creies més adient. Ara bé, tu has 
canviat de parer i nosaltres no, per 
aixo continuem pensant que la mi
llor és una solució mixta, afeccio
nats-Ajuntament- Generalitat, en 
la qual els veritab les interessats 'en 
la qüestió es facin responsables del 
que creuen és necessari per a tot
hom, l'Aj!fi:ztantent doni el seu 

aval moral i fins i to t - i en última 
instancia- economic per portar-ho 
a terme, i la Generalitat doni les 
subvencions previstes per aquests 
tipus d'obres. A Ulldecona aques-

ta mena de solució ja s'ha aplicat 
i amb exit -cas del Polideportiu
i si ara resulta que d'aquesta for
ma no es pot fer el camp de futbol, 
sera perque l'obra no té prou resso 
popular al darrera per tirar-la enda
vant. Si no ho creus així, per que 
no fas tu la prova de consultar a la 
gent del poble, si consideren ade
quat que l'Ajuntament es gasti els 
diners - de tots- en f er aquest 
camp de futbol, amic Millán ? 

En quart lloc m 'hagués agradat 
que ens expliquessis a mi i als altres 
lectors, per que esta més deslligat 
deis interessos municipals el Poli
deportiu que el C.F. Ulldecona, 
quan p lanteges la conveniencia de 
fe r el camp de futbol, i en canvi, 
desestimes olímpicament la possi
bilitat de cobrir la pista poliespor
tiva del Club ] oventut? Tothom 
sap els actes que actualment hi 
organitza allí l'Ajuntament i els que 
es podrien organitzar si estigués co
berta aquesta p ista. Vull que quedi 
ciar que no es tic ni a favor d'una ni 
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en contra de l'altra entitat, més 
aviat cree que la meva trajectoria 
personal demostra més afinitat al 
C.F. Ulldecona, dones com tu molt 
be' deies vaig tenir /'honor d'ésser 
president del mateix i en va costar 
diners de la butxaca, com a molts 
d'altres, pero no vaig tenir la "sort" 
que tu has tingut de comptar amb 
un Ajuntament tan després com 
l'actual (en segons quines coses). 
Ara bé, cree sincerament que cobrir 
la pista poliesportiva és més interes
sant per al poble tan t des del punt 
de vista economic, com tenint en 
compte la rendabilitat social de 
l'obra. És que tu has preguntat, 
com jo, he Jet, el que costaria co
brir la pista poliesportiva, amic Mi
llan? 

En cinque lloc: PARLEM DE 
NUMEROS. Perque tothom ho tin
gui ciar, liaig de dir que /'obra del 
camp de futbol nou li costara a 
TOT el poble, pe/ cap baix, uns 
quaranta milions de pessetes i te
nint en compte que, en con tra de la 
teva afirmació gratui'ta i huida de 
contingut, de que la salut economi
ca del nostre Ajuntament es "bonís
sima", aquest Ajuntament porta 
una política d'adequació d'ingressos 

i despeses, de tal manera que qual
sevol increment a les partides de 
despeses es regularit::a de forma au
tomatica en un increment a les par
tides d'ingressos, VIA IMPOSTOS. 
Sobren comentaris. Qui pagara els 
quaranta milions, amic MiUan? 

En sise lloc i per acabar, vull dir
te que ja fa molt de temps -i tu ho 
saps- que em preocupa i ens preo
cupa com a grup convergent a 
l'Ajuntament el tema del camp de 
futbol. Vull recordar-te que varem 
ésser nosaltres els que proposarem 
anar a la Generalitat per tal de veu
re les possibles subvencions que hi 
haurien en referencia amb aquesta 
obra, i és per aixo que el meu com
pany Agustí Angel Labernia junt 
amb /'alcalde i un altre regidor del 
PSC-PSOE es varen despla{:ar a Tar
ragona. Els resultats d'aquesta ges
tió varen estar prou positius, com 
tu mateix admiteixes, i perla nostra 
part cal dir que aquestes subven
cions estaven contemplades dins del 
pla de finan{:ament que varem de
fensar, ara bé, la nostra solució es 
va rebutjar i se 'n va adoptar una al
:'ª p resentada P_er l 'alcaldia que és 

la que tú ara dejenses, i ambla qual 
ni estem ni estarem mai d'acord 
pels motius que ja t'he anat donant 
al llarg d 'aquesta carta. 

En definitiva, cree que són massa 
diners. Que el poble necessita a/tres 
coses abans de fer aquest camp de 
futbol -asfaltar carrers, enllumenat 
públic, conducció d'aigua potable, 
residencia per a vells, e tc.- i que la 
nostra postura ha estat molt pensa-

P.C. MontsiS 
Des d'aquestes pagines de la Re

vista Ulldecona els components de 
la junta i personal tecnic felicita a/s 
components de /'Escota de Ciclis
me, que estan participant, diumen
ge rera diumenge per lota la provín
cia amb un clamorós exit, dones a 
la majoria de les curses col.loquem 
a un pare// deis nostres joves corre
dors dins deis 8 primers. 

Hem de destacar també e!s avan
fOS que fa el nostre "Benjamín" 
Francesc Moya, i els exits de Pepe 
Curto, guanyador a Sant jaume 
d'Enveja i segon c/assificat a Salou 
i Deltebre darrera del campió de Ca
talunya, Royo, i c/assificant-se en la 
majoria de curses dins deis quatre 
primers, és una /lastima que Pepe 
no prengue els entrenaments més 
seriosament, dones no hi falta for
fª ni classe. 

S'han incorporat dos nous ciclis
tes a la categoría d'alevins: David 
Castel/ Cervera i }osé Antonio Ta
llada Castel!, del Barrí Castel/ i Sant 
Rafe!, respectivament. 

I 

da i meditada. Tu ho has pensat i 
meditat, amic Millan? 

Ben cordialmen t. 

Agustí Verdie ll Vida/ 

P.D.: Em diuen, finalment, que 
deixes la Presidencia del Club de 
Futbol, és aixo, veritat? Amic Mi
llan: és que te n 'has adonat de que 
les coses no ''funcionen " com tú les 
penses ... ? Cordialmen t. 

A. T. 
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El passat día 15 de juny, tingué 
lloc l'homenatge al Sr. Vicent Auba 
i Doménech el fundador de !'actual 
Orfeó Ulldeconenc i l'únic director 
fins fa poc. 

L'acte comen~a a dos quarts de 
vuit de la tarda a la sala de sessions 
de la Casa de la Vila on el Sr. Bat
lle, en presencia del representant 
del nostre Governador Civil el Sr. 
Tomas Montull, de tot el Consistori 
en ple, la Junta Directiva de l'Orfeó 
Ulldeconenc, orfeonistes i simpatit
zants, després d 'un breu i senzill 
parlament Ji feu lliurament al "tío 
Vicent" d'una placa commemorati
va. Acte seguit el Sr. Montull i l'ho
menatjat firmaren al llibre d'or de 
l'Ajuntament. 

Després, precedits per la nostra 
banda local de música tots ens va
rem dirigir al carrer on esta el po
liesportiu, i allí es descobrí la placa 
que dóna nom al nou carrer que des 
d'aleshores és el carrer Vicent 
Auba. Després d'unes breus parau
les del Sr. Montull, Sr. batlle i del 
propi homenatjat, Sr. Auba, re
tornarem tots a la Casa de la Vila i 
així acaba la tarda. 

A la nit fou el gran concert. En 
ell hi participaren totes les entitats 
musicals del nostre poble. Els pri
mers en actuar foren els més petits: 
Els Rossinyols del Montsia. A conti
nuació el grup juvenil Coral Polifó
nica de l'Orfeó Ulldeconenc i segui
dament el propi Orfeó Ulldeconenc. 
Per finalitzar l'actuació d'aquest, 
fou pregat que anés a dirigir el Cant 
de la Senyera el Sr. Auba i es convi
da a pujar a cantar tots junts els an
tics orfeonistes presents a la sala 
que per l'edat o al tres motius avui no 
formen ja part de la massa coral pe
ró que segueixen estimant l'Orfeó. 
Foren molts els que s'hi aplegaren. 

En acabar aquell cant comen~a 
la desfilada de persones que en nom 
propi unes, en nom de les seves pro
pies entitats altres, dedicaren parau
les de fe licitació al tío Vicent i li fe. 
ren lliurament de llurs obsequis. Fo
ren moltes les mostres d'afecte, 
amistat i companyonia tant de con-
vilatans com d'amics vinguts de po
bles vei"ns que finalitzaren amb el 
parlament de la nostra Presidenta i 

de l Delegat del Governador Civil 
Sr. Montull . Na Mª Cinta Caballer 
després del seu parlament en nom 
de tot l'Orfeó li lliura una petita 
senyera de l'Orfeó Ulldeconenc, co
pia exacta de !'autentica. També el 
Sr. Montull li dirigí unes paraules i 
li feu ofrena d'una bonica placa. 
Així acaba la 1 a part. 

La segona part s'inicia amb l'ac
tuació de la nostra banda de música 
local i tot seguit conj untament tots 
els qui havien intervingut : Rossi
nyols del Montsia , Coral Polifónica, 
Orfeó Ulldeconenc i Banda de Músi
ca interpretaren unes obres, !'última 
de les quals fou l'Himne d'Ulldeco
na i al que es prega hi participessin 
també tots els presents, alguns deis 
quals ho varen fe r al mateix temps 
que el públic en general es posava 
en peu. Fou una jornada bonica, 
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pensem que resulta tan bé com l'ha
víem pensada i creiem que el tío Vi· 
cent en guardara un grat record tota 
la vida que des d'aquí Ji desitgem 
sigui llarga. 

Ara a nosaltres no ens resta més 
que manifestar el nostre goig i 
donar les gracies a tots els qui han 
col.laborat per a que aixo fora pos
sible. En ler. lloc al nostre Ajunta
ment des que se Ji va proposar fer 
l'homenatge ho va agafar amb il.lu
sió i s'oferí a col.laborar. A les enti
tats i persones particulars tant 
d'Ulldecona com de fora a tots gra· 
cies i de manera especial a tot el 
públic assistent que amb la seva pre
sencia dona el calor huma que és 
com donar vida. 

A tots, a tots gracies, moltes gra
cies! 

La Junta 

COMENT ARI SOBRE 
L'HOMENATGE AL MESTRE 
VICENT AUBA 1 DOMENECH 

1 és que lo «Tio Vicent» s ' ho 
mereix tot. Ja ho deia l ' amic 
Jordi ltarte en comen~ar l' acte 
d ' homenatge. 1 tot, el que es 
diu tot, no sé si ho va tenir; 
peró va gaudir i gaudeix de 
l'admiració, el respecte, l' amis
tat, el carinyo de tot un poble, 
de tota una comarca , de tota 
una nació, de tot un Estat. 

Ara, després de l' homenat
ge, Vicent Auba segueix anant 
a J'hort quan té un «rateb. Allí 
s ' ho passa molt bé. Es una 
persona lliure. Ell no coneix 
ni la Coca-cola, ni la televisió, 
ni el superman, ni E .T . Ell so
lament coneix el seu món , la 
música, i dintre d ' ell és abso
lutament feli~. Pot ser un bon 
exemple per a molta gent, que 
ho té tot o quasi bé tot el ,que 
poden donar els diners i no ho 
és de feli~ . 

La Banda de música, que va 
dirigir 22 anys, els Rossinyols 
de l Montsia, la Coral PolifO
nica, l'Orfeó Ulldetonenc, par
ticulars d' arreu, entitats del 

poble i la comarca, tots, tots 
van estar amb Vicent Auba. 

Poca cosa es pot dir de l' ho
menatge que no es sapigue ja. 
Sola.ment una, si cap; que ha 
estat l' acte més emotiu que mai 
hagi vist en la meva curta pero 
moguda vida. Molta gent ho ha 
comentat... meravellós , e x
quisit .. . 

1 lo tio Vicent mudat, ambla 
tia Dolores al seu costat, com 
sempre . Ella, per cert, ha estat 
la crossa que. l' ha soportat, 
aguantat, donat empe nta 

curat gran part de la seva vida . 
Una gran parella . 

Ahl 1 bona molt bona, la 
idea de dedicar-Ji un carrer. 
Ja era ! 'hora que algú se n 'ado
nés que feia falta a Ulldecona 
un CARRER VICENT AUBA. 

Una darrera cosa ... que sigue 
aixó un bon precedent perqué 
el jovent del nostre poble s ' in
teresse una mica més per 
la nostra cultura i la nostra 
música. 

J. M. Mul'loz 

Clari 
breu 

AL COMPANY - .MESTRE - DIRECTOR 
FUNDADOR DE L'ORFEÓ ULLDECONENC 

\ 

VICENC AUBA 1 DOMENEC . GRACIES ... , "TIO VICENC" 

Per XAVI GAUXACHS 

HOMENATGE MOLT GUANYAT 
AL NOSTRE "TIO VICENC" 

El molt merescut Homenatge d'Ul/decona al seu "Tio VJCEN<;" 
Passard també a la Historia d 'un Poble que creix i creix 
La cultureta musical, de la que cal felicitar-nos 
Avui esta en molt bones mans, plaer es veure 'Is i escoltar-los. 

Els Rossinyols del Montsid: Cent menuda i eixerida 
¡Qui amb ells pugués cantar .. , i cantar tota la vida! 

Dues Corals té l'Orfeó, amb una sola Directora 
Quatre vegades bonica, llesta i treballadora. 

Ha millorat molt la Banda, amb un Director de meravella 
els do-re-mis pugen i bai.Jcen, agradant al cor ... i l'orella. 

Preciós l'Homenatge del nostre estimat "Tio Vicenr" 
Que més que "Tio", és Pare, als que a la Música estimem. 

Des d'aquest petit espai de Ciar i Breu, donar les 
gracies als organitzadors de l'Homenatge a Vicen~ 
Auba, perque van tenir la gentilesa d' invitar-me a 
col.laborar a l'OPUSCLE editat amb tant d'encert per ' 
l'Aj un tament, amb els següents versets: ' 

#-

MOLTESTIMATSENYOR VICENC 

És /'hora de l'Homenatge 
De dir-/i tots que l'estimem 
J grdcies ... pe/ seu missatge 

*** 
Llirons plenes d'harmonia 
Les que Voste ens ha regalat 
Acompassant-nos dia a dia 
Així "sones" tot afinat 

*** 
Moltes grdcies Senyor Vicen9 
Per ser Mestre i bon Company 
Perque és bo el seu sentiment 
La Música el seu afany 

*** 

Sempre la gent de l'Orfeó 
Sempre el Poble d'Ulldecona 
Li entonarem la Can9ó: 
PER SEMPRE ... ¡ENHORABONA! 

*** 

Sant loan arriba i passa 
I ens deixa records i fum 
Foguerades a la Pla9a 
Moltes ombres ... ¡poca llum! 

XA VI GAUXACHS 



Parlem amb Vicent Auba i Domenech i 
Dolors Sanjuan i Auba 

El mestre Vicent Auba i la seva 
néta, Dolors Sanjuán, són directors 

_de l'Orfeó Ulldeconenc. El primer ha 
deixat recentment per coses de la 
veu i Dolors ha agafat el camí del 
seu avi en la tasca de direcció, aju
dada i assessorada pel "tio Vicent". 

Tenim així aplegades les empen
tes del passat, present i futur de 
l'Orfeó Ulldeconenc. 

- Mestre Auba, és difícil dirigir 
a una massa coral com ho és l'Or-
Jeó. 

• No, no, és senzill. 

- Dolors, tú hi estas d'acord 
amb aixo? 

• Jo cree que és bastant difícil. 
Suposo que perque no tinc la ma
teixa experiencia que ell. Suposo 
que més avant ho trobaré més facil. 

- Parlant d'experiencia. Quants 
anys dirigint mestre? 

• Quaranta anys. Quaranta anys 
dirigint i ensenyant música i cant. 
L'any 1932 vaig agafar la direcció 
de la Banda de Música. Als vint-i
dos anys m'ho vaig deixar i vaig 
fundar la massa coral. És a dir, en
tre la Banda de música i l'Orfeó uns 
seixanta cinc anys. L'única cosa 
que m'ha passat és quee he hagut 
d_e deixar la massa coral perque 
se m'han "gastat" les cordes vocals 
i no puc cantar a la massa coral, 
pera que aprenguen les canyons. 

- Una cosa. Jo sé, si no m'han 
informat malament, que li van ofe
rir a voste dirigir una massa coral de 
jubilats i va dir que no. 

•Jo els vaig dir que la massa co
ral deis jubilats que la dirigeixin els 
vells, que jo no sóc vell. 

- Dolors, tú ets jove. Suposo 
que durant tota la teva vida hauras 
observat la feina del teu avi ... De 
veritat és tan difícil dirigir un 
orfeó? 

• Jo cree que és molt complicat. 
A part, el meu avi té molta pacien
Cía i potser per aixo ho pot suportar 
bé. Pensa que hi ha mol ta gent dife
rent, amb idees diferents, i suposa 

una manera d'organitzar una convi
vencia. Es pot arribar a xocar mol
tes vegades. 

- Que pensa, mestre, de les joves 
d'avui dia? 

• Dones bé. Es porten molt bé. 
Precisament el la ocupa el meu lloc 
i no hi faig cap falta perque ho fa 
tan bé o millor que jo. Estic molt, 
molt, molt, molt content d'ella. 

- Mestre , quantes vegades lia di
rigit voste EL CANT DE LA SE
NYERA? 

• lndefinides. No les he comp
tat. Prous dotzenes. 

Anem a fer ara una mica d'/iis
toria en x ifres de l'Orfeó Ul/deco
nenc. 

- Quan es va fundar l 'Orfeó 
Ulldeconenc, rnestre Auba? 

• Per al meu compte, l'any 
1945. Jo vaig comenr;ar a dirigir-lo 
ja des del primer assaig. Concreta
ment el dia 10 d'agost de 1945 a les 
10 de la nit varem fer el primer 

ULLDECONA - JUNY- JULIOL 1985 - Pagina 24 

assaig. La primera canyó que vam 
assajar va ser el Virolai de Mont
serrat. 

- L 'Orfeó Ulldeconenc ha viat
jat molt. No s'ha quedat sempre 
aquí a Ullde cona ... 

• Sí. El primer viatge el vam fer 
a Madrid l'any 1955. Vam actuar al 
Cercle Catala de Madrid. Allí vam 
rebre la medalla d'Honor d'aquest 
cercle. Ah!, m'he deixat l'any 1952, 
l'actuació al Congres Eucarístic In
ternacional, on van intervenir les 
primeres autoritats musicals de Ca
talunya. Tinc encara una carta que 
guardo, signada pel Bisbe Modrego, 
Pérez Moya, Sancho Marraco, i Mas 
i Serracamp, i el pare Vandellós. 
Les cinc millors signatures musicals 
de Catalunya. Després de l 'any 
1955 vam ser cridats a participar 
en les demostracions sindicals, de 
!'obra sindical Educació i Descans. 
Vam participar a les demostracions 
10 anys seguits. Cada any, l'u de 
maig, actuavem. Després participa-

rem a Valencia a una demostració 
sindical europea. També hem anata 
Marbella, i a Reus, Saragossa, i els 
pobles de tota la nostra comarca, en 
fi. 

b '? e. 
- Mestre Auba, l'Orfeó canta 

• Home, fem el que podem. No 
som professionals. Tot és gent afec
cionada. Fins i tot jo he estat un 
afecciona t. Jo no he tingut cap 
estudi superior. Es a dir, que tot el 
que he fet, m'ho he fet jo. No m'ha 
ensenyat mai ningú. 

- Que li diu el norn de la colla 
['Artística? 

• Home, la vaig crear jo. Erem 
una colla d'amics que en principi 
érem quatre i vam acabar uns vint. 
La missió nostra era tots els anys a 
Caramella, sortir pel poble de casa 
en casa a cantar caramelles. Ens do
naven un donatiu i després nosaltres 
marxavem un dia de camp. Aixo 
després es va convertir en una colla 
que feia concerts. El dia 1 O d'agost 
del 45 vam comenyar. De l'agost a 
!'octubre, el dia 1 O d'octubre, que 
es feien les testes maj ors a Ulldeco
na, vam donar un concert a 1 'Esglé-
sia. Havíem comenyat amb deu o 
dotze i aquel! dia en el concert de 
Sant Llu c n'érem 130. 130 cantai
res i una orquestra de vi nt profes
sors. 

- Coses d'aquestes avui dia no es 
Jan. Per que "tío" Vicent? 

• Perque la persona que fa aixo 
fa altres coses. Aixo no és la seva 
feina i el distreuen altres coses. Jo, 
tot aixo que he fet, ha estat sempre 
en hores lliures. Jo no he entrat mai 
en cap cate, ni cap ball , ni cap cine
ma, ni futbol, ni platges, ni bous, jo 
no he vist mai res. Les hores lliures 
a la música .. . 

- Cree que lii ha alguna anecdo
ta interessant sobre els de l'Artísti
ca. 

• Sí. En els primers anys de la 
dictadura del General Franco per 
a sortir del poble calia un aval de 
!'alcalde i del tinent de la Guardia 
Civil. Sinó no deixaven sortir a nin
gú. Havíem d'anar a caramelles a 
Amposta. Vaig anar al tinent i li vaig 
dir: necessitem un "pase" oer anar 

al veí poble d'Amposta a cantar ca
ramell es. 1 ell em diu ... vostes no 
sortiran del poble. Pero a mala cara. 
1 ens vam traspassar de raons. Jo el 
vaig agafar del muscle i li vaig dir: 
Natros anirem a Amposta per da
munt de tot. Pos aixo ja ho veurem, 
vos te és un xulo. Jo no sóc xulo, 
pero natros anirem a Amposta. El 
permís de !'alcalde ja jo el tenia. 
Vam escriure una instancia al go
vernador, José Sama, explicant-li el 
que ens havia passat. Tres dies des
prés se'm presenta un ofici al quar
ter de la guardia civil i li diu al ti
nent, donant-li una repulsa, que la 
colla Artística es traslladés a Am
posta a celebrar les típiques carame
lles, i no solament aixo, sinó que 
!'alcalde d'Amposta tenia tota la 
forya pública municipal a les nos
tres ordres tota la nit, per custodiar
nos tota la nit, que no ens passés 
res. Ah ! una cosa. Vaig ser cridat 
a Madrid per 1 'organització sindical 
d'educació i descans i em van con
cedir la medalla del treball. Ja pesa 
aixo eh! Me la va posar el ministre 
de treball, Alejandro Sordo. 1 el que 
ara és el nostre rei, estava al meu 
costat quan em posaven la medalla. 

- Dolors, que em sernbla que et 
tenirn una mica oblidada. On heu 
anat darrerament l'Orfeó a actuar? 

• A Sant Andreu de la Barca, a 
Sant Cugat del Valles i a Vinaros. 

- Mestre Auba, per cert, i ara 
que fa ? 

• Ara, la meva distracció és 
l'hort. Allí faig de pages. Tinc tres 
jornals i mig que treballo jo sol. Hi 
ha pressecs, massanes, verdu res, de 
tot ... i enguany, tinc ·un bancal de 

J?lat que és el mi llor del terme. 

- Dolors, tu, en un principi, no 
tenies massa ciar aixo d 'agafar l'Or
Jeó, la direcció de l'Orfeó. 

• Jo, quan vaig veure que el meu 
avi ja no podia, vaig pensar que no 
es podia perdre l 'Orfeó. 1 no val a 
dir que sigués una elecció a dit. Pri
mer es va demanar a totes les noies 
que més o menys estaven prepara
des i quan van dir que no llavors 
vaig dir que ja m'hi posaria jo. 

- I la feina del director o direc
tora, en el teu cas, és la més basica. 
Es donar peu a que tothom cante 
a la rnateixa hora, amb el to que li 
toca, etcetera, no? 

• Sí. Jo sempre die que un direc
tor no treballa a l'escenari. Treballa 
abans. A l'escenari qui treballa són 
els que canten. El director, a més a 
més de dirigir-los, es limita a rebre 
els aplaudiments que en bona llei 
són per als altres. 

- Mestre, que en pensa voste de 
la seva néta? 

• Estic molt content d'ella per
que és capay d'emprendre qualsevol 
cosa i fer-la bé. A més té els seus es
tudis i pot fer-ho si ho vol. Ara, ella 
és una mica desinteressada, no hi ha 
allO que hauria d'haver. Si ella fes 
només la meitat del que jo he fet, 
seria una gran directorassa. Pero ella 
té altres coses, la universitat, i una 
cosa lleva l'altra. Pero si no s'ho dei
xa sera una de les bones directores 
o directors. 

- Dolors, tot i que no tens 
massa temps, sí que l'has tingut per 
organitzar una coral polifonica. 

• Home, va ser una mica entre 
totes. Les noies volien fer alguna 
cosa més i vaig oferir-me a assajar, 
sempre que fos música polifonica, 
que és allb que m'agrada. Van dir 
que sí, hem comenyat a assajar, i 
ens va molt bé. Ja veurem. 

- No m 'agradaría acabar aques
ta entrevista sense saber que en pen
sa de la joventut d'avui dia .. . 

• La joventut d'avui dia va molt 
descarriada. 1 1 'art el desprecia. No
més volen saltar, brincar en els 
balls; a ells dona'ls només discote
ques, sortides, i els vas a cercar per
que et vinguen a formar part d'una 
obra cultural, que és molt bé peral 
poble, per Catalunya, i et diuen que 
no els agrada. 

Passat, present i futur de l'Orfeó 
Ulldeconenc. Vicent Auba i Domé
nec i Dolors Sanjuan i Aúba. Gra
des als dos, i especialment al "Tio 
Vicent", perla importantíssima tas
ca duta a terme en pro de la cultura 
del nostre poble. 

(NOTA.- Aquesta entrevista ha 
estat realitzada al programa de Ra
diocadena a Ulldecona "La nostra 
cultura, la nostra música". Aixo 
que us presentem és un resurn de la 
xerrada amb aquesta parella que 
portara tanta cua). 
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Hacer entrevistas, puede re
sultar monótono, aburrido o 
también alegre y divertido. 
Mas que depender del humor 
de uno, depende del entrevis
tado, al fin y al cabo el verda
dero protagonista . Si comen
zamos diciendo que nuestro 
personaje es un juez de paz, 
tradicionalmente una persona 
de «seny» , con todas las conno
taciones de seriedad en el más 
estricto sentido de la palabra, 
que 1 ello conlleva, la cosa se 
pue·d~ interpretar comQ, un 
soberano rollo . Pero si ·conti
nuamos explicando que este 
juez es una mujer, la cosa se 
suaviza. Y ya se pone divertido 
si encima es una amiga. Porque 
Mari Carmen ltarte Badoch, 
juez de paz de Ulldecona, en 
caracter de sustituta (por el mo
mento), desde mediados de 
Abril, es ante todo una amiga 
de todo aquel ulldeconense que 
haya hablado con ella más de 
dos veces . 

Y claro, hacer una entre
vista a una amiga, a la que ud. 
o ud. , o yo mismo vemos casi 
todos los días no es dema
siado fácil. A sí pues más que 
uno preguntar y otro responder, 

hemos charlado como cualquier 
otro día, con la diferencia que . 
hoy hablamos de la nueva juez 
de paz. Ella. 

- ¿Qué sentiste cuand9 1 te 
comunicaron tu nombramiento? 

• Bueno, como al principio 
me dijeron que era la sustitu
ta, no me impresionó, luego, 
al decirme que actuaría que
de un poco impresionada. 

- ¿Es lo que tú te imagina
bas? 

• Sí, creía que habría más 
complicaciones pero hasta la 
fecha no he tenido ninguna si
tuación desagradable, lo que 
más se da son las actas tanto 
de defunción como de naci
miento; en definitiva papeleo. 
Por cierto que he celebrado una 
boda y me emocionó mucho. 

Pero también se dice por ahí 
que te da pánico el que alguien 
se suicide . .. vamos con una 
cuerda al cuel lo .. . 

•Si esto si, es lo que más res
peto me produce, prefiero que 
sea un accidente antes que esto 
y mira que tampoco me gustan 
los accidentes. 
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- Frente a frente, se nota su 
horror a este tipo de sucesos, 
una persona nerviosa, vivara
cha, que no para ni un momento 
en su sillón, cambia de repente 
al mentar la muerte, yo pienso, 
que más que verlo se lo imagi
na, aunque la conversación 
continúa . 

• El cargo me gusta más de 
lo que en principio pensé, ade
más el horario me va perfec
to y no ocasiona demasiado tra
bajo. 

- Pero te extraí'laría que 
pensaran en tí, ya sabes que en 
los pueblos este cargo se identi
fica con unos ciertos se flores, 
mayores, serios, etc ... 

• Me extrañó por el hecho de 
ser una mll;er' ya que hasta la 
fecha no se había visto ninguna 
-su expresión cambia, se pone 
como un nií'IO que ha hecho una 
travesura y continúa- ahora, 
esto de que soy seria, si o no, 
en fin como los jóvenes de hoy. 

- Pero tú. eres seria 

• ¡Por supuesto para el tra
bajo sí! 

En 1985, no tendría que ser 
noticia que nombren juez a 
una mujer ¿no crees? 

• Yo creo que no, pero en el 
pueblo lo fue, la gente por la ca
lle me paraba, sobre todo las' 
mujeres -y que te decían- No 
sé pero yo creía que no habría 
revuelo y lo hubo. El primer día 
por la calle, ya me paraban (so
bre todos señoras mayores) y 
me decían que ya era hora, que 
por fin entrara una mujer. 
Además me felicitaban y apos
tillaban que las dejara en buen 
lugar. Quien más se ha fijado 
han sido las personas de media
na edad, mucho más que la ju
ventud. 

- ¿Has cambiado tu estilo de 
vida, te has sentido en la nece
sidad de cambiar lo que hacías 
por aquello de que dirán? 

Mari Carme ltarte, nou Jutge de Pau 
•No, es lo mismo, además en 

mi trabajo ya me relacionaba 
con mucha gente, cuando salgo 
a divertirme no pienso que soy 
el juez, aunque todo el mundo 
me lo recuerda al hacerme ·bro
mas ... - Y si se produjera un 
accidente ¿que?- Me he men
talizado, iría y haría el levanta
miento de lo que fuera. 

- ¿Tienes miedo a desma
yarte según en que casos de 
accidentes o situaciones muy 
desagradables? porque claro 
esto de ser mujer es lo que la 
gente piensa pri111ero. 

• No, ni mucho menos, lo 
que ocurre es que me impresio
na ver un muerto y 'supongo que 
un ahorcado más. Por lo que 
la gente dice, yo no lo se. 

¡ . 
- Habladora, si que pode

mos dar fe (ya que va de jueces) 
que lo es, simpática, uds la co
nocen . .. pero, ¿Tu relación con 
los varones como va? 

• No me impresiona ni me 
corto en absoluto, además en 
mi trabajo diario siempre trato 
con hombres -Pero claro, co
mo eres soltera ... - Yo lo en
cuentro mejor, porque ahora no 
dependo de nadie, ni tengo que 
dar explicaciones. Si hubiera 
estado casada, quizás me lo 
hubiera pensado, aunque no 
dejaría el cargo por el simple 
hecho de estarlo. 

- De momento, Mari Car
men, sigue soltera y sin com
promiso, como apostilla ella 

misma, aunque nunca se sabe 
por mucho que se pregunte. 

No es que nos obligue, pero 
vemos que será mejor tocar 
otros puntos y que más normal 
que volver a lo de juez, como el 
que no quiere la cosa . Los ru
mores, dicen que tiene todas las 
probabilidades de ser nombra
da juez titular, cosa que acepta
rá no nos cabe la menor duda, 
dada la rotundidad con la que 
ha contestado y es que con la 
experiencia le ha entrado el gu
sanito: Ahora que veo lo que 
es, no me importaría haber 
seguido 'la carrera de Leyes, 
para ser juez profesional, por 
decirlo de alguna forma - ... Y 
no te animas a matricularte? 
No, no puedo, me es imposible 
por el trabajo ya que tengo muy 
pocas horas para dedicar al 
estudio. 

. - Y dejarlo, ¿pof qué lo 
dejarías?. 

• Hoy por hoy, no lo dejaría, 
claro que si tuviese que mar
char a vivir fuera del pueblo no 
tendría más remedio. 

Algo habrá que sea lo que 
más 'te guste del cargo, porque 
todo no son defunciones · o 
accidentes ... 

- Bueno, las representacio
nes me gustan, creo que por 
mi caracter abierto, aunque si 
fuera muy seguido creo que me 
cansaría. AJ principio me impo
nían un P.oco, pero poco a poco 
te vas acostumbrando. Aunque 
el primer. día que salí con la va-

ra, en la procesión, no faltaba 
nadie en la plaza para verme, 
como saben que me da ver
güenza todos vinieron a ver. 

- ... Y los hombres, cómo 
responden? 

• Bien, muy bien, ... alguno 
ha dicho que soy demasiado 
joven, pero no porque no pue
da desempañar el cargo, sino 
porque hay situadones muy 
desagradables - Bueno, y de 
las feministas qué... A mí, 
desde luego me halagó que me 
nombraran, y pienso que este 
movimiento está bien. 

- Cuándo vas a los actos de 
representación, siempre com
partes la autoridad con los 
miembros del Ayuntamiento, 
¿te llevas bien con ellos? 

• Perfectamente, a todos los 
niveles, además siempre ,tienen 
alguna deferencia conmigo ... 

- Ya se sabe, por muy juez 
de paz que sea, como dirían 
algunas Mari Carmen, es una 
mujer, y por qué no, bastante 
coqueta ... !Y ahora me quieres 
hacer unas fotos sin arreglarme 
el cabello? Uyy No! ... pero al
gún día tenía que ser que ellas 
estuviesen en los cargos que 
siempre fueron de ellos, 
en J985 no es noticia que una 
mujer sea nombrada juez, lo 
que sería noticiable 'es que a 
estas alturas solo los· hombres 
pudiesen desempeí'lar estos 
cargos . Por mucho que duela 
a algunos . ) . v. 

-~:----=~~-=-=~ 



;-\S . . 
l . . 
1 
1 • 

! . 
\ ' 

\ 
\ 

1 

' \ 
INFORME 

\-......_ 
..... ...... -- -

La Corporació Municipal, 
reunida en Ple Extraordinari de 
data 19 de Febrer, va acordar 
encarregar a l'arquitecte muni
cipal En Joan Josep Martínez 
Cárceles, la redacció d'un Pro
jecte de Cam p de F utbol, tam bé 
al mateix Ple, per unanimitat 
s'acordava sol.licitar del Banc 
de Crédit Local, un préstec de 
27.865.200 pessetes, de les 
que 5.934.955 pessetes es des
tinarien a la construcció d'un 
Dispensari Metge, i 21 .930.245 
pessetes serien destinades per 
al finarn;ament del Camp de 
Futbol Nou, incluint al pres
supost d'inversions de 1985, les 
despeses i ingressos d'aquest 
acord, i finalment nomenar una 
Comissió composta per I' Alcal
de, i els regidors Sr . Labernia 
Reverté i Labernia Fabregat, 
pera obten ir subvencions d'En
titats Públiques, a l'objecte de 
ser destinades a la construcció 
del Camp de Futbol. 

Posteriorment la Comissió 
es va despla~ar a Tarragona, 
a fi d'entrevistar-se amb el 
Delegat Territorial de Deports 
de la Generalitat, Sr. J . Mª 
Massó, pera negociar una pos
sible subvenció per a la cons
trucció del nou Camp de Futbol , 
les impressions de la visita van 
ser bones i satisfactories i s 'es
pera que no hi haura problemes 
per entrar en les subvencions 
del proper any. 

Ja en el Ple de data 29 
d ' Abril, per unanimitat, s'apro
vava el Projecte Técnic del 
Camp de F utbol, pero inexpli
cablement, el Crup de C. i U. 
s'abstenia d'aprovar el Projec-

Projecte de camp de 
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te de Contractació de Préstec 
per a poder finan~ar-lo, sola
ment amb els vots social{stes va 
quedar aprovat definitivament, 
lo que suposara poder empren
dre aquesta obra. 

No entenc, com al primer Ple 
l'oposició estava conforme amb 
la redacció del Projecte i amb la 
sol.licitud del Préstec, i des
prés al segon Ple aproven el 
Projecte pero s 'abstenen a 
l'aprovació definitiva del pres
tec, tot i . . que les impressions 
de la visita al Sr. Massó eren 

TERRE5 

satisfactories i que d' ajudar 
la General itat ja no seria tan 
greu peral poble, ja que aques
ta va ser la justificació o millor 
dit, l'explicació de vot conver
gent. Per a mi les coses no es
tan massa ciares, no quadren 
bé, si s'espera que no hi hauran 
problemes per a poder aconse
guir alguna ajuda l'any vinent, 
perqué aquest canvi d 'actitud. 

No obstant, el Camp de Fut
bol anira endavant, perqué 
I' Ajuntament, té el prestec 
~prova~ per al seu f inan~ament , 
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Per FELIPE DELGADO 

CD Tl\NCl.I DE BLOC DE FURMIGÓ 

® Tf..INCh METhLiC.o hMB Bl.l.RDISSES 

0 ThNCh DE PltiFONS DE FORMtGó 

© COMPlt:.MEN T DE ThNCó MEJ.\Uctt. DE 

® 
® 

Tt.iNCt.i PERIMETAhl ZONI\ 

ff.1.LÚS 

DE JOC 

1 ara solament em falta -comen~ 
tar-ho com vine fent en totes les 
obres que es fan . 

L'actual Camp de Futbol 
Munkipal esta empla~at a la 
zona escolar, entre les unitats 
d' EGB, Parvuls i BUP, per la 
seva situació i empla~ament es 
una zona que s ' usa com recreu i 
esbarjo del Centre Escolar, 
amb els inconvenients que aixo 
suposa per a· la conservació 
del recinte esportiu, també per 
la falta d 'espai als grups esco
lars és necessari cedir aquests 
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terrenys peral seu ús. Els nous 
terrenys adquirits per I' Ajun
tament fa uns anys, amb 
aquest mateix f i, es tan pro
xims al nucli urba, a la Partida 
Terrés, i tenen una superffcie 
total de 25 .400 m2

• 

Les mesures del camp de joc, 
seran de 100 x 60 metres i els 

. vestuaris, seran edificats junt 
al camf, aixf serviran en part 
de tanca del camp, pel que els 
jugadors i arbitre disposa
ran d'entrada i sortida directa 
i independent . 

L'acces al públic i taqailles 
estaran situades al Lligallo, 
junt als terrenys previstos com 
aparcaments deis vehicles . 
La nivellació deis terrenys esta 
prevista realitzar-se amb exca
vació mecanica i si fas precfs 
compressor per a la roca deis 
terrenys . 

L' estructura deis vestuaris 
i taquilles sera de parets de 
carrega de totxo perforat tipus 
Gero i blocs de formigó , 
aquests últims serviran de 
tancament. La fusteria ex
terior deis vestuaris sera 
metal.lica , les portes de 

xapa llisa, i les finestres d'azer 
galvanitzat. 

El camp disposara d ' una ba
rana de 0'90 cms. d'ali;ada en 
tot el perfmetre de l'area de joc, 
els terrenys de joc, estara 
format per una capa de 15 cms. 
d 'espesor de grava de 5 cms . 
una de 5 cm . de grava menuda 
d ' 1.5 a 2.5 cms . compactes i 
25 cms . de terra vegetal abo
nada amb materies no . organi
ques , i es sembrara amb ges
pa d' adequada duresa per ál 
que es mesclaran les varietats 
necessaries, previament a la 
formació del pavimentes realit
zara el drenatge del mateix 
mitjani;ant (' apertura de 
foses plenes de pedra volcanica 
o escoria de carbó. 

Els vestuaris i serveis s ' aca
baran amb gresc de 20 x 10 
cms. i al porxo i escales ex
terior amb pedra d 'Ulldecona. 
La «valla» de tancament sera 
de tres tipus, tata ella a una 
ali;ada de 2 metres , la que cor
res pon a l'acces principal sera 
amb blocs de formigó , entre 
aquesta i els vestuaris la tanca 
sera metal.lica de filferro gal-

FAc;:ANA POSTERIOR 

vanitzat i plastificat de color 
verd, la resta estara formada 
per panels de formigó opacs , 
ti pus Formo-Panel, i pals 
de formigó. En la redacció de 
tot el Projecte s' han tingut en 
compte les normes NIDE i els 
consells de la Direcció General 
de l' Esport de la Generalitat 
de Catalunya. 

L' Ajuntament d'Ulldecona, 
va valorar molt la situació ac
tual de la Vita en materia 
d 'equipaments esportius , la 
situació del C.F. Ulldecona, 
i l' important esfori; portat a 
terme pels seus Directius , ju
gadors i s.impatitzants, la falta 
d 'espai als recintes escolars tan 
necessaris per a l'educació i 
esbarjo deis nostres fills en edat 
escolar, per tot aixo es va 
creure necessari emprendre 
les accions oportunes per a fer 
realitat el nou camp, ja que la 
Vita disposa del 'pitjor terreny 
de joc de tots els de les nostres 
comarques , cree que els joves 
i el poble s ' ho mereixen i per 
aixo ho hem fet, millar dit 
prompte es fara, que sigui ben 
aprofitat per la joventut i que 
el gaudisquin per molts d 'anys . 

D D D 

FA,ANA PRINCIPAL 
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Una xerrada amó els Consellers Deportistes 
Parlem amb Josep Labernia Reverté ....----------..., 

- La seva impressió sobre la 
construcció del nou camp de fut
bol? 

• La meva impressió és que és 
una obra que ja fa temps que deuria 
haver-se fet, perque ocasions cree 
que les ha hagut , i de molt bones, i 
no s'han sabut aprofitar, no sé per 
quins motius. 

- Quina va ser la seva votació, 
per al f inam;amen t del camp? 

• Cree que aquesta pregunta en 
sí m'ofén, perque tots els que em 
coneixen, saben que jo no sóc cap 
comediant ni pallasa i que sent de
portista i aficionat al futbol per des
comptat que havia de votar de for
ma favorable, el que no puc com
prendre de cap manera és que altres 
persones més vinculades i represen
tatives que jo amb el futbol local, 
estiguen en contra, alegan t que és 
una obra que !'ha de pagar el po
ble quan no és així exactament ... 

- Que li sembla el projecte de 
construcció? 

,, 

• El projec te de construcció en
cara que no sed. el millar camp de 
la comarca, com algú ha dit, perque 
a n'ella n'hi ha de molt bons, cree 
que esta bastan t bé, aixo sí, no com 
jo voldria, ja que degut a petits pro
blemes podria q uedar millar. 

' 
- Ulldecona; guanya o perd amb 

la construcció del camp? 

• Sempre que es fa una obra al 
poble, no cree que el poble pergue 
si no tot el contrari, i en aquest cas 
concret guanya molt, pergue a Ull
decona de tots és sabut que és un 
poble tradicionalment futbólístic, i 
de molta pedrera que ha donat i do
nara futbolis tes per a tates les cate
gories des de la categoria regional 
fins a la primera divisió nacional, 
tals com els Sánchez (lo ventallenc) 

Fabra, Beltrán, Masdeu, Labernia, 
Millán, Grau, los Forcadell i una 
llista que seria inacabable i que 
no oblido a ningú. 

Dones bé cree que Ulldecona 

FINCl'.l PER l'.l 
EMPLl'.l<;:t..R EL 
Ct..MP DE FUTBOL 

guanyara molt amb aquesta cons
trucció perque tenin t aquesta tradi
ció és molt humiliant per a qualse
vol .ulldeconenc i en especial per als 
afic1onats, sentir els dies de fu tbol 
continuament frases com aquestes 
"Encara 'j~gueu a aquest barranc, 
encara temu un camp així, etc ... " 
Quant de pobles en menys possibili
tats que Ulldecona a la comarca te
nen uns camps que són una merave
lla. En fi cree que ja era hora de que 
s'emprengués aquesta obra que tan
ta falta hi fe ia per a l 'esport local, i 
en concret per al nostre futbol, a 
pesar de que fan falta moltes coses 
per al poble pero, que poc a poc 
s'aniran fent. 
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Parlem amb Angel LabBrnia Fabregat 
Am b molt d 'agra t, con testo a les 

quatre preguntes que m 'han fet, re
ferent a la construcció del nou 
Camp de Futbol. 

- La seva impressió sobre la 
construcció del nou camp de fut
bol? 

• En diferentes ocasions he ma
nifestat públicament la necessitat 
que tenia Ulldecona en la construc
ció d'un Camp de Futbol. Ar~, i en 
aquesta ocasió: opino el mateix. 
Així mateix, continuo opinant, que 
la construcció s'havia de realitzar 
amb unes bases en que l' Ajunta
ment sortís el menys perjudicat 
possible en la construcc10 del 
Camp . En principi, com aficionat al 
futbol, que sóc, i com a Regidor a 
l'Ajuntament, la idea del Sr. Presi
dent, J osep Lluís Millan , potser 
com a coneixedor del problema Mu
nicipal de Finan~amen t, per haver 
estat ell abans Regidor, em va sem
blar bona. No era ni més ni menys 
que la que va exposar el Grup de 
Convergencia. Pero, de la forma que 
s'ha decidit el frnan~ament, només 
la puc acceptar en qualitat d'aficio
nat. Com a Regidor, estic obligat a 
defensar els in teressos del Municipi, 
que són els de tots , i no els d'uns 
quants aficionats al futbol, entre els 
que mi poso jo mateix com el pri
mer. 

- Quina va ser la seva votació , 
pel finan fament del camp? 

• Vaig votar abstenció, entre 
d'altres raons, perque Ulldecona 
pot quedar " Hipotecada", no mo
netiriament, aquest tema no ve ara 
al cas, sino que es pot veure privada 
durant uns quants anys, especial
ment a partir del segon any, en 

' : ! ; ¡ J l -j· ---·-

obres de primera necessitat . A 
menys que es do~i el cas, de que 
el Pressupost tingue una forta puja
da, i de que el ciutada estigue en 
aquells moments en millors disponi
bilitats economiques que les ac
tuals. 

- Que li sembla el projecte de 
construcció? 

• El projecte em sembla molt 
adequat a les circumstincies del Po
ble. És modern, i amb unes dimen
sions, el terreny de j oc, molt accep
tables per a la practica del futbol. 

Pero en les circumstancies en que 
s'ha d 'emprende )'obra, jo, sola
ment faria el més imprescindible, a 
!'espera de properes subvencions, 
fent el mateix que han fet la majo
ria de pobles, vefos al nostre. 

- Ulldecona, guanya o perd, 
amb la construcció del camp? 

• Aquesta pregunta la contesto 
en tres situacions diferen ts, i a la ve
ga da distintes. PRIMERA: En línies 
generals , qualsevol obra que es rea
litza a un Poble , és motiu per a 
crear contents i disconformes. Com 
a que també és molt cert, que !'obra 
sempre queda, i apart del patrirnoni 
que representa , penso, que el Poble 
quasi sempre surt guanyant. SE
GONA: Com aficioriat que sóc: i 
com el que més, penso que amb la 
construcció del Camp de Futbol, 
Ulldecona, guanya. Pero estem vi
vint unes circumstancies, aquesta 
temporada, i d'altres ja passades, en 
que en més d'un partit, la taquilla, 
no ha passat de les 8.000 pessetes. 
També cal afegir, i ho die amb mol
ta pena, que el nombre de socis di
fícilment arriba als 150. Tot aixo, 
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naturalment, diu molt en contra 
deis in teressos que jo tingue, perso
nalment, com aficionat al fu tbol. 1 
TERCERA SITUACIÓ: Com a Re
gidor que sóc, penso que el nostre 
Municipi es veura privat, com ja he 
d it abans, en la realització d'obres 
de primera necessitat. Aixo, fins ara 
el Grup Socialista, ho tenia prou 
ciar. Del contrari, i amb aquesta 
forma de finan~ament, ja havien 
tingut l 'oportunitat de fer !'Obra en 
anys passats, amb !'enorme avantat
ge de que els costos haurien estat 
molt més barats. Per tant penso : 
que si no arriben les subvencions 
abans de dos anys, i d'aixo no te
nim cap seguretat, Ulldecona po t 
perdre l'oportunit at de realitzar du
rant uns quants anys, obres de pri
meríssima necessitat . 
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El rincón de la paz 
..,.,, .. 

En algún lugar del frente 
occidental. Primavera de 1917. 

•Nos encontramos en reta
guardia a nueve ki/6metros del 
frente. 

Nos mandan hacer una rigu
rosa limpieza. Las 6rde1J,es se 
suceden. Nos pasan revista una 
vez tras otra. Ocho días de tra
bajo sin parar, esto parece un 
cuartel de reclutas. Por fin 
todo queda aclarado: el Kaiser 
viene a pasar revista. Por fin 
llega el momento. Nos cua
dramos rígidos y aparece el 
Kaiser. Sentimos curiosidad. 
Pase por delante a lo largo de 
las hileras y a decir verdad me 
decepciona un poco; por las fo
tograflas me lo había imagina
do más alto, más vigoroso y 
sobre todo con voz de trueno. 
Reparte cruces de hierro, 
habla con algunos y después 
nos retiramos. 

- Tjaden dice asombrado: 
- Así que éste es el que man-
da más que nadie? ¡Delante de 
éste se cuadran todos, abso
lutamente todos! Medita. 

- •¡,Kindenburg también se 
cuadra delante de él?» 

- Naturalmente -contes
ta Kat 

- Me gustaría saber una co
sa -dice Albert- ¡,Hubiera 
estallado la· guerra si el Kaiser 
sé hubiera negado? 

- Seguro -afirm6- Todos 
dicen que él no la deseaba. 

- Es curioso pensar en esto 
-sigue Kropp- nosotros es-
tamos aquí para defender nues
tra patria. Pero también los 
franceses defienden la suya. 
Entonces¡, quién tiene raz6n? 

- Correcto -dice Albert
pero nue stros profesores, nues-

tros pastores y nuestros peri6-
dicos dicen que s6/o tenemos 
raz6n nosotros y quiero creerlo, 
sin embargo, los profesores, los 
pastores y los peri6dicos .fran 
ceses pretenden tener raz6n 
solo ellos¡, C6mo te lo explicas? 

- No lo sé -digo yo- Vuel
ve Tjaden. Ahora quiere saber 
como se produce una guerra .. 

- Generalment'e P,Orque un 
país ofende gravemente a 
otro- responde Albert con 
cierto tonillo de superioridad. 

- ¿Un país? No lo compren
do - responde Tjaden- Una 
montaña. alemana no puede 
ofender a una montaña f rance
sa, ni un río, ni un bosque, ni 
un campo de trigo ... 

- ¡,Eres tonto o lo aparen
tas? Un pueblo ofende a otro ... 

- Siendo as( yo no tengo na
da que hacer aquí -replica 
T!aden- no m e siento ofen
dido en absoluto ... - y recoje 
sus cosas. 

- Pero, ¡pecfazo de idiota! 
Se trata del pueblo en conjun
to, es decir, del Estado- grita 
Müller. 

- El Estado, el estado .. . -
dice Tjaden haciendo sonar los 
dedos-. 

- Esta bien, la mayoría de 
nosotros somos gente sencilla. 
Y, en Francia, casi todos son, 
también, peon'és, obreros o pe
queños empleqdos. ¡, C6mo pue
de querer.atadarnos un zapate
ro o u~ ce"ajero francés? 
Tampoco les han preguntado a 
ellos. 

- Entonces, ¡,Por qué hay 
guerra?- pregunta Tjaden. 

-Alguien debe sacar tajada. 
- Este no soy yo, palabra-

dice Tjaden ir6nico. 
- ¡, Quién entonces? - El 

Kaiser tiene ya todo lo que ne
cesita. 

- Yo no lo aseguraría -re 
plica Kat- hasta el momento 
no ha tenido ninguna guerra. Y 
todo gran emperador necesita, 
por lo m enos, una guerra. Si no, 
no se hace célebre. Verás, mira
/o en tus libros .de clase. 

- Yo creo mas bien, que es 
una especie de fiebre -dice 
Albert- Nadie la quiere en rea
lidad y de pronto se.presenta. 

- S in embargo, ellos mien 
ten más que nosotros, acor
daos de aquellas hojas que cogi
mos a unos prisioneros y en las 
que decían que nos comíam os a 
los niños belgas . .. 

/Cubríos! -aúlla al
guien- ¡Cubrfos! Delante de 
nosotros la tierra revienta. 

- ¡, D6nde te han dado, com
pañero?. 

Le cortamos con precauci6n 
los pantalones, gim e. S i tiene 
una bala en el vientre no pue
des beber. No ha vomitado, 
buena señal. Desnudamos su 
nalga. Es un mont6n de carne 
picada con astillas de hueso. 
Este muchacho n o andará ja
más.-» 

(Entresacado del libro de 
ERICH MARIA REMARQUE) 

«SIN NOVEDAD EN EL 
FRENTE». B erlín 1929. Edito
rial Bruguera. 

por Xavier 
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La juventud en el punto de mira 
Ser joven vuelve a ser sospecho

so. Todas las sociedades han des
confiado de los jóvenes¡ la carga de 
energía y el rechazo del mundo de 
los adultos han inspirado recelo. 
Los lugares donde se reunen los jó
venes son sospechosos. Corren los 
más diversos rumores sobre lo que 
allí ocurre. "Fuman, beben, se dro
gan ". Los "ge ttros" donde se encie
rran los jóvenes, sus bares, son mira
dos con recelo. 

Una sociedad autosatisfecha y 
engreida sospecha de todo lo que 
no es ella misma. Lejos de pregun
tarse por los motivos que llevan a 
grupos de jóvenes a vivir al margen 
de la "vida normal'~ a encerrarse en 
sus propios ritos, su propia música 
y sus propios métodos de evasión, 
lejos de preguntarse todo esto sim
plemente lo condenamos. 

¿Por qué no se incorporan los jó
venes a la marcha normal de su en
torno? ¿Por qué no participan? Tal 
vez lo que se ofrece, o lo que se 
puede hacer no sea muy atractivo. 

En tiempos de dictadura la semi
lla del cambio social arraigó en los 
jóvenes. En tiempo de democracia 
no parece que podamos ofrecerles 
algo que ilusione. Tal vez por eso 
se encuentran juntos, en sus rinco-

nes, al margen de la vida social nor
mal, por eso "pasan de todo". 

"Es que son unos vagos" "no les 
gusta trabajar" "han perdido el res
peto". Desde la cúpula de la socie
dad no se quiere ver más allá. Pare
ce que bastan explicaciones simples 
para contestar preguntas complejas. 

Ser joven sigue siendo sospecho
so. para las personas "formales". La 
sociedad no puede soportar que se 
pongan en tela de juicio los valores 
fundamentales. Porque siempre hay 
valores fundamentales y a los mayo
res nos da un pánico horrible que 
se pongan en duda y que pudieran 
no ser ciertos. Preferimos no pensar 
en ello. Mira que si la vida fuera 
algo más que nacer, ir al cole, tener 
novia, ir a la mili, casarse en la igle-

Després d'un esguard 
Em plauen les coses ben fetes. 

Doneu-me un cos amb gracia, amb 
els seus membres plens d'harmonia 
i de beutat, que expressi amb tota 
la seva forc;a que esta ple de vida: si 
dansa, sem bla que la música es con
fon amb les seves mans; si par la, tot 
ell és paraula viva. 

Em plauen les coses senceres. La 
fruita és més gustosa amb la pell. 
Per aixo és bo d'estimar a les fos
ques i a la llum, amb els ulls i amb 
la panxa ... 

Em plauen les coses que desitgen 
esser. Sento aquest seient ja calent 
pel meu cos que m'invita a cont i
nuar transmitint-li aquest caliu. Li 
plau. Em p lau. Comodament, em 

disposo a sobre i el l, amb molta 
educació, amolda la seva superfície 
als contorns del meu cos. Respon 
quan li parlo. (Malgrat tot, alguns 
superbs se ients mantenen impassi
blement la seva inflexibilitat. 
Aq uests, resten abandonats en els 
rebedors de les cases, en els terrats 
polsosos, en les botigues de mobles 
passades de moda ... ) 

Em plauen moltes coses que en
cara no són coses. Aquestes són in
fini tes i meravelloses. Són poc cor
rents encara que són les més desitja
des: potencies d'éssers, somnis, des
peses de la imaginac ió, ingenurtats, 
llepolies d'infants ... 

Em desplauen moltes coses, des 
de les coses tristes fi ns les coses 
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sia, trabajar, tener hijos ... 

"No saben lo que quieren". A 
menudo es cierto. Los adultos lo te
nemos tan claro que aunque nos 
equivoquemos seguimos queriendo 
lo mismo siempre. 

Entre la gente joven se gestan los 
cambios de actitud y de formas so
ciales que a lo largo de los siglos nos 
han ido sacando de la Edad de Pie
dra. Por eso son épocas tormento
sas, confusas, contradictorias entre 
el presente y la utopía. Con riesgos. 
Con serios problemas. Como la vida 
misma. 

Y todo lo que signifique poner 
en duda lo que hacemos nos da mie
do. Por eso ser joven para los adul
tos sigue siendo sospechoso. 

HIPOCRATES 

trencades, les coses brutes, les m it
ges coses, les coses cares, les priva
des, les amagades, les prohibides, 
quan hi ha massa coses ... 

Amb una cosa veritable n'h i hau
ria prou pero, oh, ambiciosos!, ... 
una, dues, tres ... infinites coses. Vo
lem les nostres mans plenes de co
ses. 

ROSA 

Veus quin munt de tot? 
Coses, coses, coses, 
coses, coses, coses, 
coses, coses, coses ... 
Massa coses, massa! 
Tu tot t'ho mereixes. 
Tot pera tu , au! 

ti Ayuntamiento compra el 
Castillo de la vila 

El 
Ayuntam iento de la villa , firmó el 
pasado miércoles el documento 
privado por el cual compra el cas
tillo de Ulldecona por un importe 
de cinco millones de pesetas a los 
herederos de la familia propieta
ria, sres. Esperanza y Luis Aznar 
de Martí. La compra fue anuncia
da por el alcalde que al mismo 
tiempo puntualizó que el pago de 
la transacción se hará en dos 
anualidades y que la superficie 
total que va a adquirir el consisto
rio será de 9.520 metros. 

Las negociaciones para la 
compra de este histórico edificio 
surgieron hace un par de meses 
cuando se pidió permiso a los 
propietarios para realizar escava
ciones arqueológicas dentro del 
perímetro amura llado. Según in
formó la arqueóloga deis Serveis 
Trerri torials de Tortosa la fami l ia 
Aznar de Martí se mostró en bue
na disposición para efectuar la 
transacción por un precio asequi
ble. Al tener concimiento de estas 
intenc iones el alcalde se puso en 
contacto con la familia propietaria 
hasta que por fin se ha llegado al 
acuerdo. Previo informe favorable 
de la comisión de cultura del 
Ayuntamiento que se reu nió con 
carácter de urgencia el jueves por 
la noche. 

Para que se efectúe definitiva
mente la transacción sólo es 
necesario que se apruebe en una 
sesión del pleno cosa que se pue
de dar como hecha dado ~ I 
interés que desde siempre ha 
existido para que este conjunto 
arquitectónico pase de manos pri
vadas a propiedad del pueblo. 

Estado de ruina 
El paso a manos públicas del 

Castell de Ulldecona habrira la 

posibi lidad de que los tres edifi
cios de que consta el conjunto 
sean restaurados, cosa que se ha 

de hacer con urgencia dado el 
lamentable estado en que se 
encuentran. En este sentido el ar
queólogo Ramón Alvarez, director 
del campo de trabajo que durante 
todo este mes realiaza escavacio
nes dentro del i)erímetro amura
llaao, ha señalado que la torre 
Cuadrada. del edificio del castil lo. 
está en un estado de ruina a cau
sa de las grietas que presentan 
las paredes. otro tanto ocurre con 
la iglesia que carece de techum
bre y cuya bóveda está a punto de 
derrumbarse. El Ayuntamiento ha 
iniciado ya los pasos pertinentes 

para recavar ayuda de todas las 
instituciones que puedan aportar
la ya que el paso siguiente a la 
compra sería asegurar m ínima
mente que el estado de las edifi
caciones no se deteriore aún más. 

Según los datos escritos que 
se poseen, no está del todo claro 
el origen del casti llo pero lo más 
probable es que fuera Abde
rramán 1 en el 773 quien edificara 
la primera parte de la fortaleza 
llamada por los moros Guinstanes 
que eran torres circulares de 
defensa de las que aún se conser
va una. Tras la conquista por 
Ramón Berenguer 11 1. hay una 
confusión hasta el año 1778 en 
que Alfonso 11 el Casto lo dona a 
la orden del Hospital. En 11 91 
pasa a la familia Moneada quien 
da la primera carta puebla en 
1222. Al año siguiente esta fami
lia renuncia a sus derechos y el 
castillo pasa a la orden de San 
Juan de Jerusalen. En 1.273. los 
habitantes del castillo se trasla
dan a vivir al va lle. Durante la 
Guerra Civil de Juan 11 consta que 
desempeñó un importante papel. 
De posterior construcción es la 
iglesia adosada a la Torre Circular 
y que en un principio estuvo dedi
cada a nuestra Señora de Los 
Angeles. 

Julio Vidal 
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Camp de treball 
El día uno de Julio comenzó 

en Ulldecona un campo de tra
bajo de arqueología patrocinado 
por el Institut Catala de Ser
veis a la Juventut y el Servei 
d •Arqueología de la Generali
tat de Catalunya. En él partici
pan jóvenes catalanes que cola
boran en las tareas de limpieza 
y excavación. 

El yacimiento en cuestión se 
trata del Castell d'Ulldecona. 
Se tenían varias noticias sobre 
su importancia a nivel arqueoló
gico. Prospecciones y recogidas 
de material de superficie ha
bían proporcionado principal
mente, materiales ibéricos, pe
ro también romanos y medie
vales. Las excavaciones que se 
están llevando a cabo tienen un 
fin muy concreto: demostrar 
científicamente los sucesivos 
momentos de ocupación por 
los que ha pasado la colina. 

Durante la primera quincena 
del mes de Julio se planteó la 
excavación en un sector concre
to, el norte. En él se han inicia
do tres catas de tres por tres 
metros de lado, con una super
ficie total de veintisiete metros 
cuadrados . La idea que se tiene 
es excavar una extensión lo más 
amplia posible , de acuerdo con 
las posibilidades materiales y 
humanas con que se cuenta. 

El poco material arqueológico 
con que se cuenta hasta este 
momento , todavía sin estudiar 
no.s permite pensar en más de 
un .momento de habitación. To
do hace pensar en la existencia 
de un poblado ibérico del cual 
no queda ningún resto arqui
tectónico a causa del posterior 
reaprovechamiento de los mate
riales constructivos. Los mate
riales más antiguos correspon
de rían a época ibérica (cerá
mica romana de barniz negro, o 
cerámica campaniense, la cual 
nos da la cronología del yaci
miento, fragmentos de ánforas , 
y algún pequeño fragmento de 

. terra sigillata aretina, o cerá-

Castel/ d'Ulldecona 

mica de barniz rojo romano, 
que, desgraciadamente, han 
aparecido fuera de todo contex
to arqueológico , pero que, en 
principio, nos sirven para datar 
el último momento de ocupa
ción del poblado, que situamos , 
a falta de datos más concretos, 
hacia finales del siglo primero 
antes de Cristo . No han apareci
do, de momento, materiales 
característicos de época impe
rial romana. Esto hace pensar 
que hubo un largo momento de 
desocupación de la montaña, 
hasta que , hacia el siglo VIII, 
según las fuentes escritas, 
Abde rramán 1 construye en el 
lugar una fortaleza . Las estruc
turas que se conservan hoy en 
día corresponden a diferentes 
momentos de ocupación, des
de época musulmana hasta fi
nales del siglo XVII. La ocupa
ción musulmana queda refleja
da por los materiales árabes 
que se encuentran en superfi
cie , en estado muy fragmenta
rio, y por la presencia de una to
rre circular de unos once metros 
de altura unos cuatro metros de 
diámetro, de dos cuerpos inter
nos y una terraza superior , y 
una puerta a media altura que 
pa acceso al segundo cuerpo. 

Quizás lo que más destaque de l 
conjunto sea la torre cuadrada 
central, de unos dieciseis me 
tros de altura , tres cuerpos in
ternos y una terraza superior. 
Por algunos de sus rasgos cons
tructivos puede datarse entre 
los siglos XIII y XIV. Destaca 
también una iglesia en estado 

lse mirruinoso, de una sola nave , 
y con la entrada por el lado nor-
te . Según la inscripción que fi
ghra en la fachada del edificio 
que actualmente se puede ver 
dataría de 1601, aunque hay 
algunos indicios que hacen pen
sar en una construcción anterior 
(las paredes se levantan sobre 
restos de muros anteriores). 
El conjunto está cerrado por un 
recinto amurallado que lo cir
cunda en todo su perímetro 
(de unos trescientos cincuenta 
metros en total), pero que ha 
pasado por varios momentos de 
construcción y destrucción. 

Aparte de las labores arqueo
lógicas se llevan a cabo toda 
una serie de actividades de 
animación con el fin de cubrir el 
tiempo libre (actividades cultu
rales , tallere s , juegos, visitas 
a lugares destacados de la co-
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marca, etc.) . En estas activi
dades han colaborado las enti
dades representativas de la 
población (Ayuntamiento, Cen
tro Cultural y Recreativo , Ban
da de Música, INB Ramón For
cadell, Radio Cadena Ulldeco
na, etc.), aparte de la desintere
sada colaboración de algunos 
jóvenes del pueb!o. 

Esperamos que las tareas 
que se están llevando a cabo 
sirvan para despertar en la po
blación el interés por sus bienes 
culturales y que todo lo que se 
está haciendo no quede en el 
olvido. 

Agradecemos su colabora
ción al pueblo de Ulldecona. 

Ramón Alvárez 
(Director Técnico) 
Francisco Lavega 
(Monitor Técnico) 

El nostre catala _____ pe_rM_anol_itaN._adal 

Aquest mes farem una xerrada 
sobre diferents curiositats que pre
senta la nostra !lengua: 

ALGUNES CURIOSITATS: 

13 . En catala tenim adverbis que 
acaben en -M E NT: 

fe liyment 
dolyament 

Com els formarem d'una manera 
correcta? 

a) Hi ha adjectius que tenen dues 
terminacions: bo-bona; doly-dolya. 

Dones bé, per tal de for mar un 
adverbi acabat en -M ENT, agafarem 
la forma fe menina de l'adjectiu i li 
afegirem -MENT. Així: 

bona + MENT 4 BONAMENT. 
dolya + MENT ~ DOL<;AMENT 

(F óra incorrecte: boment, doly-
ment). 

b) Hi ha adjectius que són inva
riables, és adir, que serveixen igual
ment per al mascul í i per al feme
ní: fe li y. Formarem l'adverbi afe
gint la terminació -MENT a l'adjec
tiu invariable : 

feliy +MENT -> FELl<;::MENT. 

e) Hi ha adjectius que no es pres-

ten a formar adverbis en MENT: 
blavament. Veiem que aquesta for
ma no ens és genui·na. Per tant el 
seu ús queda redu'i't a la poesia o en 
contextos molt concrets. 

ALERTA: Sempre que utilitzem 
dos adverbis acabats en MENT, ho 
farem de la següent manera: 

M 'ha passat la tarda dolyament i 
rapidament. o bé 

M 'ha passat la tarda dolyament i 
rapida. 

(Potser aquesta segona construc
ció resulta una mica foryada. En 
aquest cas utili tzarem la primera). 

Pero hem de tenir present que és 
incorrecta la construcció : 

M 'ha passat la tarda dolya i rapi
dament. 

(És un cale del castella). 

2ª. CONTE / COMTE/ COMPTE 

Aq uestes tres parau les (q ue són 
diferents tant en el significat com 
en la forma) les pron unciem prac
ticament igual. Fixem-nos: 

CONTE: (de contar). Rondalla. 
Narració breu de fets llegendaris o 
inventats. En castell a: "cuento". 

COMTE : Persona de dignitat no
bil iaria intermedia entre el marques 
i el vescomte, i que en el regim feu
dal era senyor d'una comarca. D ig
natari o funcionari al servei d'una 
comarca. En castella: "conde". 

COMPTE : Acció i efecte de 
comptar o de calcular una quanti
tat. Aten ció, esm ent, cura. Estat de 
les sumes a rebre o pagar. En caste
lla: "cuenta". 

Exemples deis 3 casos: 
- L'avia m'explica un conte a les 

nits. 
- L'amic del meu germa és com

te. 
- Tinc un compte corrent a la 

Caixa. 

33 . MESOS DE L'AN Y: gener, 
febrer, mar\:, abril, maig, juny, ju
lio!, agost, sete mbre, octubre, no
vembre, desembre. 

DIES DE LA SETMANA: di
lluns, dimarts , dimecres, dijous, d i
vendres, dissabte, diumenge. 

ALE RTA: Direm: 
- el cap de setmana o la fi de la 

setmana. 
- el cap d'any o la fi de l'any. 
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PRODUCTES 
QUÍMICS 
PEVISA 

Distribuidor de 

Shell Agricultura ' 

Abonaments químics 

Materies primes: Acetats, acids, alcohols, cloruros , bicarbonats, 
aigua destil ·lada , nitrats , sulfats, etc. 

Tractaments d 'aigües potables 

Piscines: Hipoclorids, clorhídrics, sulfat d'alúmina, desinfectants. 

Desinf ectants per granges 

Pla9a Bascula, 6 
Tel. 720754 

ULLDECONA . 
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Les Institucions 
i les Entitats Locals 
participen a la Revista 

Els rossinyols 
del Montsia 

Avui anem a parlar de les sorti
des que han fet els Rossinyols del 
Mon tsiá durant el mes de Maig. En 
primer lloc, el dia 5, van anar a Flix 
on va tenir lloc la divuitena trabada 
de corals in fant ils, organitzada pel 
S.C.I.C. (Secretariat de Corals in
fantils de Catalunya). 

Vam sortir d'Ulldecona cap a les 
vuit de l matí, dos autobusos, un, 
amb els Rossinyols i l'altre amb els 
pares, iaios, etc. respectius. Malgrat 
la dificultosa carretera vam tenir 
bon viatge. En arribar a Flix, ens es
peraven a l'estació, i juntament amb 
altres corals vam anar cap al Saló 
d'espectacles de la Unió Social de 
Flix. A 11 í es va fer un assaig general 
fins l'hora de dinar, el q ual va ten ir 
lloc a una pista poliesportiva on els 
neos van gaudir molt fins que es va 
fer !'hora del concert. 

A la primera part van cantar 
dues canvons els mitjans i d ues més 
els graos; a la segona part, els mit
jans i els graos conjuntament, van 
interpretar "L'estel d'or", cantata 
per a instruments, cor i solistes, que 
va resultar meravellosa. En acabar 
l'actuació, es va fer el lliurament 
d'obsequis als directors de les corals 
participants, organitzadors, etc. i es 
va donar per acabada aquesta divui
tena trobada, acomiadant-se tot
hom fins la pro pera. 

Corals que van part icipar a 
aquesta divuitena trabada: 

CUCUT, de Barcelona. 
MATINERS, de !'Hospitalet de 

Llobregat. 
MICROBI, de Barcelona. 
PETIT YAILET, de La Munia. 
ROSSINYOLS DEL MONTSIA, 

d'Ulldecona. 
SICORIS, de Lleida. 
VEUS BLANQUES, de Torre

forta. 

PETITS CANTAIRES DE L'OR
FEÓ DE FLIX, de Flix. 

La segona sortida qÚe van fer els 
Rossinyols va tenir lloc el dia 19 de 
Maig, que varen anar a cantar a San
ta Coloma de Queralt, tornant-Ios la 
visita que la coral d'allí va fer a Ull
decona el 24 de Mary, i per cert, va 
estar un dia molt complert. 

Al matí, es va arribar a Santa Co
loma amb temps pera poder assajar 
abaos del concert que es va fer a 
l'Església Arxiprestal a dos quarts 
d'una del migdia, tot seguit després 
de la missa. 

A la primera part van cantar Els 
Rossinyols finalitzant la seva actua
ció amb l'himne d'Ulldecona. A la 
segona part, va cantar la Coral de 
Sta. Coloma i coma cloenda van in
terpretar unes canvons les dues Co
rals juntes. Tot seguit, van oferir a 
Na Paquita Querol, la directora, i a 
tots els neos un record d'aquest dia. 

Finalitzat el concert els neos 
d'Ulldecona es van repartir per les 
llars deis neos de Sta. Coloma on els 

~2- ta~Jlo_ ~ 
C01/h +JA.~~ 

) 1%5 

•' 

... , 

van invitar a dinar i a les quatre de 
la tarda ens varem reunir a la Plava 
Major on tots els neos van partici
par en una Gimcana cultu ra l. Tant 
les tres parelles guanyadores, que 
van rebre un obsequi, com totes les 
altres, van gaudir de debó. 

A les set de la tarda, després de 
beure un refresc i cantar "L'hora 
deis adéus" en una gran rotllana, es 
va fer el viatge de retorn tots feliyos 
i contents. 

Aquesta ha estat l'última sortida 
deis Rossinyols per aquest curs. 
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Lasimfonia 
Aquest mes abandonem mo 

mentaniament el nostre recor
regut pels principals composi
tors per endinsar-nos en una 
de les formes musicals més im
portants: la simfonia. 

Les seves possibilitats ex
pressives són realment enor
mes. Dintre d'ella hi ha lloc 
per a tot, des del lirisme més 
delicat fins a 1 'expressió més 
grandiosa d'una lluita heroica . 

La simfonia és a la música el 
que la novel.la a la literatura: 
no es pot concebre !'una sense 
l'altra. 

Coneixem ara un poc de la se
va historia i la seva evolució. 

La simfonia tal i com és cone
guda actualment procedeix de 
! 'obertura orquestral classica, 
pe~a que s'utilitzava com a in
troducció per a les operes als 
segles XVII i XVIII. Aquestes 
obres acostumaven estar divi
dides en tres movimeI}ts o 
parts: el primer i el tercer ra
pids , mentre que el moviment 
central era lent. Aquest tipus 
de composicions van tenir un 
gran exit i foren interpretades 
com a peces independentes per 
les més celebres orquestres de 
!'epoca, de. les quals destaGa la 
de Mannheim. L'escola que es 
forma en aquesta ciutat ale
manya fou la ha.se pera les sim
fonies de Haydn (104) i Mozart 
(41). 

A les darreries del segle 
XVIII la simfonia es complica, 
ampliant-se a quatre movi
ments: un primer rapid, a conti
nuació un moviment lent, pro
fund, melangiós i apassionat, 
un tercer moviment de hall i 

un últim passatge ple de for~a i 
brillantor que glossava !'obra i 
la concloia. 

Estem en presencia de la 
simfonia classica. 

La durada d'aquestes obres 
era, primerament, d'uns quinze 
a vint minuts, pero al llarg del 
temps augmenta i arribem a 
Beethoven, la Tercera Simfonia 
del qua!, anomenada «L'Heroi
ca» (1803), quasibé arriba ja a 
!'hora de durada. 

A la seva Novena Simfonia va 
sentir la necessitat d'ampliar el 
timbre musical , per a la qua! 
cosa a l'últim moviment afegí 
un cor a l'orquestra: el resultat 
fou la famosa «Oda a !'alegria» . 

Amb les seves obres gegan
tesques el revolucionari 
Beethoven dona una nova imat
ge a la simfonia. 

Arreu Europa triomfa el ro
m anticisme i amb ell la simfo
nia continua el seu avan~. 
D'aquesta epoca recordem 
compositors tan destacats com 
Schubert, Brahms, Men
delssohn, Schumann i Bruck
ner . 

Rector Berlioz suposa un de
finitiu pas endavant amb la se
va «Simfonia Fantastica», a la 
qua! dona un caracter narratiu i 
autobiografic, cosa que també 
fara Chaikovski a les seves 
obres, recordem la simfonia 
nº 6, «Patetica», (1893), una 
visió desesperan~ada del que 
havia estat la seva vida. 
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Arribem a dos altres grans 
compositors: Dvorárk i Mahler. 
Aquest últlm mereix menció a 
part. 

Gustav Mahler va «revolu
cionar» el món musical de la se
va epoca amb les seves simfo
n.ies, on utilitz.a instruments so
listes, augmenta el nombre de 
mus1cs de l'orquestra aix{ 
com la durada de les seves 
obres, introduint a més a més el 
cant, oblidat des de Beetho
ven. Un exemple ben ciar de 
tot aixo és la seva «Vuitena 
.Simfonia,., la qua! , per a ésser 
interpretada necessita d 'una 
recarregada orquestra, doble 
cor i cor infantil, per la qua! 
cosa ha estat anomenada «la 
simfonia deis mil». 

Després d 'aquestes colossals 
obres mahlerianes s'adverteix 
una tornada a les fOrmules clas
siques i romantiques. Ens endi
sem al segle XX. 

Sibelius redueix el nombre de 
músics i la durada de les seves 
simfonies , utilitzant els quatre 
moviments tradicionals . És un 
retorna la senzillesa. 

Altres compositors en aques
ta mateixa línia foren Stra
vinski , Britten , Rachmáninov , 
Prokofiev , Vaughan-Williams i 
Shostákovich. 

Avui dia nous autors conti
nuen component aquest tipus 
d 'obres; el terreny simfOnic és 
prou ambiciós com per a atrau
re a tot bon músic. 

1 aquí acaba aquest petit re
corregut per la historia de la 
«reina» de les formes musicals. 

Llarga vida a la simfonia! 

TOMASBADIA 

Asociación de Jubilados y Pensionistas 

Hay un viejo adagio que dice: 
«EL TIEMPO ; TODO LOMA
DURA» . Este viejo adagio se 
puede referir a la fruta, a las 
enfermedades y hasta el ser hu
mano. Es justo; como aquel 
otro de que «DE VIEJO, NO SE 
PASA». Pues sí, estoy por com
pleto de acuerdo. El fruto, día 
más o menos, saben cuando 
están maduros. Más sabrosos y 
apetecibles. El ser humano, es 
o se considera completamente 
distinto. En primer lugar, que 
tanto como va madurando, más 
se desprecia. Quizás no sé la 
palabra más apropiada, pero sí. 
que no se hace el caso de cuan
do por sus méritos, rinden aun 
con sus trabajos. Cuando por 
los años decaen las fuerzas, no 
rinde o no da beneficio, se suele 
apartar. No le pasa como el fru
to que es precisamente cuando 
su valor, sabor y apetecible lle
ga al máximo en su madurez. 
Al ser humano, le pasa comple
tamente al revés. Como SU 
FRUTO ya lo ha dado, ya no se 
le da el valor que en realidad 
tiene. Si aun le queda vitalidad, 
p,uede enseñar practicándolo el 
oficio que los años le produje
ron más experiencia. Si está 
postrado y falto de fuerzas, 
aún puede producir grandes 
ventajas sus consejos el ser hu
mano, no envejece por los años. 
Los años, no cuentan para la 
vejez. Hoy se pueden apreciar 
a hombres o.mujeres de 80, '90 
y hasta más años, que hacen 
cosas, semejantes a la juventud 
de hoy, y aiín más. Todos estos 
comentarios que hago, tienen 
una finalidad, que desearía, 
Quisiera y os rogaría a vosotros, 

que aún estáis a la mJldurez de 
la vida. Hijos, nietos, biznietos. 
No dejéis a un rincón a vuestros 
progenitores. Ayudadles, com
pensándoles con algo, de lo mu
cho que les debeis, de lo mucho 
que durante tantos años hicie
ron por vosotros. No es necesa
rio, compensación, sino, algo 
de amor, cariño, ayuda, para 
pasar la última recta que les 
falta, con alegría. Os aseguro, 
que por poco que hagáis, os lo 
agradecerán y os mirarán, con 
orgullo y satisfacción, al com
probar, que todos los consejos y 
enseñanzas, han sido aprove
chadas. No os quepa duda, que 
cuando les llegue la muerte, os 
despedirán con una sonrisa. 
Una sincera sonrisa y satisfac
ción. La vitalidad, va cedien
do, porque los años pasan pero 
aquel hombre o mujú. encorva
dos, con muletas o bastón, co
jos, sordos o ciegos, son los 
mismos que os trajeron al mun
do. Los que os enseñaron a 
andar, a aprender, a trabajar. 
A ser la nueva generación. Re
cordad/es, cuando eran jóve
nes. Si lo preferís hacerlo hoy 
como viejos, pensad por un mo
mento, que cuando vuestros 
hijos o nietos tengan vuestros 
años, tendréis los mismos que 
tienen ahora ... .. estos acabados 
padres o abuelos. 

El año 1979, se formó la 
ASOCIAC/ON DE JUBILAD.OS 
Y PENSIONISTAS. Durante 
estos 6 años, gracias a esta 
Asociación, ha ayudado a estos 
jubilados a distraerse con los 
pasatiempos de los juegos, las 

conver'!iaciones amistosas con 
hombres o mujeres de la misma 
edad. Los que se comprenden 
mútuamente. Estas excursio
nes, que de no ser por ellas, 
una gran mayoría, nunca hu
bieran sabido lo que hay de 
bueno, por toda España, Cana
rias, Marruecos y la mayoría de 
naciones Europeas. Estas gran
des maravillas como Iglesias, 
catedrales, muse os, cuevas, 
gruta,s, paisajes y tantos y tan
tos lugares, que por no tener la 
acogida de la ASOCIAC/ON 
DE JUBILADOS, hubierais ig
norado. Lo más extraño, es que 
me he dado cuenta, que duran
te las exc~rsiones, raro es la 
persona que toma SUS gotas, 
pastillas , supositorios u dife
rentes específicos farmacéuti
cos. Ello, da una prueba evi
dente, que lo más esencial para 
un.... veterano, es la distrac
ción. Ello, le hace olvidar de co
sas, que en la soledad no se 
puede lograr. Hijos o nietos, es 
verdad, que como más gastan 
vuestros padres o abuelos, 
menos tendréis vosotros, pe
ro. ... con toda sinceridad. ¿no 
os satisface que vuestros proge
nitores aprovechen estos pocos 
años con alegría, placer y sa
tisfacción? Que importa unas 
pesetas más o menos si os com
pensa de sobras la cara de ale
gría y satisfacción que tienen al 
verles llegar nuevamente a 
casa y quizás llevando unos re
cuerdos o algo de lo que han 
considerado más apropiado pa
ra vosotros. ¡Jóvenes!. Apren
ded el camino que los vuestros 
os enseñan para cuando sea is . .. 
mayorcitos. 

El Delegado 
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Servicio dP muntaje gratuito 
a toda Catalllñn 

y Región Valenciana 

Tel. 72 03 58 

Muebles ARNA U 
Ma1or, 82 
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El seu origen esdevé una mi
ca fose, com moltes d'aquestes 
tradicions antigues. Hi ha 
autors que asseguren que no és 
res més que un record de l'in
cendi de. Roma, succeit en 
temps de Neró, més o menys 
per aquestes dates. 

Altres diuen que són conti· 
nuació de les «Palidia,., focs 
que es feien al' Asia en ofrena a 
déus com Baal. 

Uns altres autors opinen que 
són solemnitats deis pobles 
d'Orient en honor al sol i pera 
celebrar el comen9ament de 
l'estiu. 

A la fi, altres n 'hi ha que 
diuen que és per espantar els 
mals esperits. 

La representació mítica deis 
focs s'acompanyava de sacri
ficis, precs, danses i represen
tacions mírniques i en amainar 
el foc, es saltaven les seves bra
ses. Una vegada apagat s'em
portaven un tros de tió i el guar· 
<laven per a preservar-se de 
certs mals i per a practicar 
conjurs. 

Sent tolerats i admesos per 
1 'església cada cop s 'han anat 
practicant més. 

Les fogueres de Sant Joan 
poden ser individuals, familiars 
o col.lectives. 

Les masies o pagesies allla
des en solen encendre quatre, 
una a cada un deis quatre 
vents, per tal de guardar la ca
sa de malalties, de lladres, de 
marfugues en general, d'em
bruixaments i de l'atac de mals 
esperits. 

Als pobles les fogueres s'en
cenen per les cruilles deis car-

La n1ainada fcnt hall rodó entorn de la foguera. 

rers o a les places, amb llenya 
recaptada per la mainada entre 
el velnat. 

Des de molts dies abans la 
xicalla va per les cases captant 
llenya, emprant pera demanar
la la forma tradicional de: Hi ha 
res pe! foc de Sant Joan? 
Abans la llenya recaptada era 
transportada damunt d'una 
estora vella que feia de vehicle, 
era guardada en un lloc adient i 
vigilada per tal d •evitar-ne la 
sostracció, puix que entre les 
colles de cada carrer s 'establia 
competencia amb la finalitat 
de que la seva foguera fos la 
més grossa. 

La gent del poble guardava 
els estris vells combustibles per 
a donar-los a la foguera i una 
cantarella així ho deixa re
flectit. 

Un cop enceses les fogueres 
es baila al seu entorn i es salten 
dient abans els nens: 

Focs de Sant Pere 
focs de Sant J oan 
guardeu-nos de ronya 
a tots els cristians. 

N'hi ha persones que tiren a 
la foguera una cabe9a d 'alis 
i se la mengen després amb la 
fi de que Sant Joan els lliuri 
de certs mals. 

Hom creu que si un malalt, 
de mal que sigui, encara que 
estigui a les portes de la mort, 
se sent amb forces per a saltar 
pe] damunt del foc, té per s~
gur que guarir3. i que no mor1-
ra d'aquella malaltia. 

La cendra de la foguera n'hi 
ha que la fa servir per a deslliu
rar-se de la suor deis peus. 

Potser el ritus complet de Tres di es abans del Sant · ¡ ]t 
purificació comprema e sa 

va pels pisos la canalla pe! damunt de les flames a la 
recollint els trates vells, nit i les ablucions al riu o a la 
canyes i manats de palla. font a l'endema al matí o en 
I aprofiten la diada 

rompre !'alba. del que tenen molts velns 
que desembarassen casa CENTRE CULTURAL 
de mo)Jles vells i rolns. 1 RECREATIU 
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Biblioteca Popular de l'Excma. Diputació Provincial 
La Biblioteca Popular d'Ull

decona ha celebrat , una vegada 
més, la Festa del Llibre, convo
cant el seu tradicional CON
CURS LITERARI. Des deis 
nens de parvuls fins els estu
diants de BUP i COU varen 
prendre part a aquest Concurs, 
que va tenir lloc el 23 d ' Abril. 

El passat dia 25 de Maig, es 
van lliurar els Premis, consis
tents en magnífics llibres que 
ja , des de la inauguració de la 
Biblioteca, té per norma la 
Diputació dedicar-hi un pressu
post especial . Degut a la gran 
assistencia de públic, l'acte va 
tenir lloc a la Sala de Sessions 
de 1 'Ajuntament , presidit 
pe! Sr. Alcalde i Diputat a 
Corts, Jaume Antich i el Dipu
tat Provincial, Sr. Joan Roig, 
en representació del President 
de la Diputació . També hi eren 
els membres del Jurat Qualifi
cador: José Antonio Córdoba, 
Mª Cinta Caballer, José Luis 
Barbera, Manolita Nada! , Pa
quita Querol , Angel Millan , 
Araceli Calbet, José Antonio 
Lázaro, Maribel López , Mª 
Carmen Querol i Felipe Delga
do. 

Després d 'unes eloqüents 
paraules del Sr . Alcalde i del 
Sr. Diputat Provincial , tingué 
lloc el repartiment de premis. 
El Sr. Felipe Delgado, Secre
tari del Jurat , llegeix l'acta 
corresponent resultant pre
miats els següents alumnes: 

Del Col.legi d'EGB «Ramón 
y Caja!» 

Cicle Preescolar.- Tema: 
LA FESTA DE L'ARBRE. 
Dibuixos . 

Primer Premi per Cicle: 
JOSE SANS CUCALA: 

Cicle Inicial.- Tema: La 
FESTA DEL' ARBRE. Dibuixos 
i redacció. 

Primer Premi per Cicle: 
M ª ELISABET ESCOTO FIBLA 

Cicle Mitja.- Tema: IN
VENTAR UN CONTE. Dibuixos 
i redacció . 

LV Festa del Llibre (1930-1985) 

Primer Premi per Cicle: 
BIBIANA ROIG FABREGAT. 

Cicle Superior.- Tema: 
CREUS JUSTIFICAR EL DE
TERIORAMENT DE LA NA
TURA DEGUT AL PROGRÉS? 
Dibuixos i redacció . 

Primer Premi per Cicle: 
MIRIAM REDONDO DIAZ 

A part deis Primers Premis 
per Cicle es varen repartir uns 
setanta llibres entre SEGONS 
PREMIS; TERCERS PREMIS 
i diversos ACCESSITS per Clas
se a cada Cicle. Lamentem no 
donar la llista deis guanyadors 
pero no disposem de prou es
pai. Els treballs premiats foren 
exposats uns dies al Claustre de 
1' Ajuntament. 

Del Col.legi de Batxillerat 
«Ramón Forcadell» 

ler. i 2on . de BUP.- TE
MA: ANY INTERNACIONAL 
DE LA JOVENTUT. 

Primer Premi: ELENA 
TORNERO. 

3er. de BUP.- Tema: 
SALVADOR ESPRIU 

Primer Premi: YOLANDA 
FERRERES: 

COU.- Tema: MANUEL 
SALESIFERRE 

Primer Premi: JUAN RA-

MON MESTRE I ROSA ARASA 
(escrit en col.laboració). 

El Sr. Alcalde tanca l'acte 
animant a tots els alumnes a 
seguir en aquests treballs , 
dones el sol fet de participar-hi 
és ja un premi d 'il.lusió i prac
t ica literaria. 

Hem d'agrair !'entusiasme 
deis Directors i Professors deis 
Col.legis d'EGB, BUP i COU, 
que una vegada més, carregant 
la seva ja feixuga feina , amb la 
que representa la d 'aquest 
Concurs , han animat els seus 
deixebles per a que hi pren
guessin part. Gracies a ells ha 
estat molt nombrosa la quanti
tat i la qualitat deis treballs 
presentats. La nostra felicita
ció i agra"iment i molt especial
ment al Jurat per preocupar-se 
de qualificar amb un interés i 
una dedicació , que ni que es 
tractés del Premi Nada!. 
Per últim volem destacar el 
treball , callat, pero efectiu, del 
Sr. Delgado que , malgrat les 
seves nombroses ocupacions, 
troba temps per desenvolupar 
el carrec de Secretari del Ju
rat , des de fa alguns anys , car
rec que voldríem li fos vitalici. 

Una cordial salutació i fins 
l'any que ve, si Déu vol. 

LA DIRECTORA 
DE LA BIBLIOTECA 
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E SPORTS_ 
Moto-Club Informa 

El passat diumenge, 5 de maig, 
es va celebrar a Sant Mateu (pro
víncia de Castelló) el ler. tria! me
morial Folch amb participació de 
sets pilots del nostre moto club. 

Després de fer les 2 voltes a les 
10 zones, la sorpresa era total: Pere 
Sans, amb 29 punts, va guanyar la 
ca tegoria senior, seguit d 'En Siseo 
(30 punts) i J osep Raga (33 punts). 
Ressaltar que aquests pilots del nos
tre moto club, varen quedar davant 
de to ts els de Castelló i Valen cia. 
En ju nior Carlos Sánchez va fer el 
quart amb 46 punts, A. Garcia cin
que amb 67 i en Ricardo Ortiz i A. 
Sánchez varen empatar a 79 punts, 
quedant en els llocs vuite i nove res
pectivament. 

El diumenge següent, 12 de 
maig, IX tr ia! de les Calafes organit
zat pe! G.A.M. Alcanar i vuitena 
prova punruable pel provincial de 
tria l. 

La primera volta (de les 3 que 
s'havien de fer a les 10 zones) reve
lava una vegada més la intensa lluita 
entre Siseo i Adzeries pel campio
nat. Adzeries feia 4 punts i Siseo S. 

Raga es despenjava amb 11, Ciurana 
12 i Pere Sans 20. 

A la segona volta, Siseo feia una 
demostració de la seva condició físi
ca i de la gran concentració que és 
capa~ de tenir, presentant la targeta 
amb "O" punts. Raga es recuperava 
una mica i es presentava a la zona 
10 amb 5 punts, pero un absurd 
"fiasco" els convertien amb 10 
punts. Adzeries en feia 8, Ciurana 
10 i Pere Sans, 16. 

La tercera volta confirmava el 
que ja esperavem: Siseo 8 punts, 
Adzeries 10 i Raga totalment des
concentrat 16. Aixo feia que Ciura
na amb 12 q uedés da van t. Pere Sans 
en va fer 14. 

Siseo guanyava amb 13 punts, 
seguit d'Adzeries amb 22, Ciurana 
34, Raga 37, el reaparegut Viladrich 
46 i Pere Sans 50 . En j unior, primer 
Rofes 42, Carlos S. 63, després de 
greus problemes mecanics, tercer A. 
Garcia 90 i quart A. Sánchez 101, 
havent punxat la roda del darrera a 
les tres últimes zones. 

* * * 

La novena prova puntuable era a 
Garcia el dia 19 de maig, organitza
da pel M.C. Els Clots i amb el nom 
de JI Tria! de Primavera. 

Feia molta calor aquell diumen
ge i aixo va fer que els participants 
s'encantessin una mica durant les 
dues prirneres voltes i es van presen
tar a fer la tercera amb només 3/4 
d'hora. Com que el recorregut era 
curt -i mal marcat- no hi va haver 
ningú que entrés fora de temps, pe
ro sí bastant justos. 

La categoria senior va veure amb 
els 18 punts de Siseo, la victoria en 
aquesta prova, tercera victoria con
secutiva i que l'encap~ala davant la 
classificació provisional. Segon va 
ser Adzeries amb 31 punts i tercer 
] osep Raga amb 36. Ressaltar el par
cial de Siseo amb 5, 6 i 7 punts da
vant els 10, 9 i 12 d'Adzeries, do
nant-se el cas de que en les tres vol
tes Siseo va fer 18 punts i Adzeries 
en les dues primeres 19. 

En junior no va ser puntuable ja 
que només es presentaven cinc pi
lots (tres d'ells d'Ulldecona) i per 
puntuar han de ser sis corredors. Va 
guanyar Rofes seguit de Carlos Sán
chez, Antonio Garcia i Antonio 
Sánchez. 

La classificació provisional 
queda ai.xí: 

En senior primer Siseo del nostre 
Moto club amb 166 punts, 5 pri
mers, 3 segons i un tercer. Segon és 
Adzeries del MAC Reus amb 165 
punts, 4 primers i 5 segons. Tercer 
J osep Raga d'Ulldecona amb 133 
punts, un segon, 6 tercers i dos 
quarts. Pere Sans també d'Ulldeco
na és cinque amb 79 punts. 

En junior és primer Rofes de 
Cambrils amb 160 punts i 8 pri
mers. El segon és Carlos Sánchez 
d'Ulldecona amb 136 i 8 segons. 
Tercer A. Garcia d'Ulldecona amb 
105 i quart A. Sánchez, també 
d'Ulldecona, amb 82. 

La propera puntuable el dia 30 
de juny a Montbrió. Després hi hau
ra un paréntesis per passar l'estiu i 
es reanudara el campionat el dia 15 
de Setembre a Tortosa per acabar el 
25 del mateix mes a Cornudella. 

Esperem i desitgem que Siseo no 
aíluixi gens i pugui aconseguir 
aquest ansiat campionat provincial 
de tria!. 
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Agrupació de Veterans del C.F. Ulld~ona 

(Junio SS) 
Dia 4-5-85 
6 Morell - A.V. Ulldecona O 

Dia 12-5-85 
1 A.V. Ulldecona - Morell 2 
(Paulino) 

Día 18-5-85 (Amistós) 
2 Alcanar - A.V. Ulldecona 4 
(Mario l i Paulino 3) 

Dia 8-6-85 (Am istós) 
5 Ampolla - A.V. UUdecona 3 
(Mario, Miquel, Calduch) 

GOLEJADORS: (Classificació 
final temporada 84-85). 

Mario, 11 gols; Paulino, 10; Ra
món, 7; Vicent, 4 ; Bosch i Sauch , 
3; Cucala i Pere, 2; Bordes, Ver
diell, Riba i Tino, 1. 

S'ha acabat ja la competició ofi
cial del Campionat de Futbol de 
Veterans, els 2 últims partits van ser 
enfront al MoreU, equip que ha 
aconseguit el títol de campió de la 
present edició, el dia 4 vam anar al 
seu camp ja que encara teníem pen
dent el partit que es va aplai;:ar a la 
1 a volta per motius de les neva des 
del passat hivern. 

El resultat parla sol, sens dubte 
el millor equip del campionat de
mostrant la seva marxa triomfal 
jornada darrera jornada . Sí que hem 
de dir que per part de l'Ulldecona 
vam presentar un equip amb moltes 
baixes i aixo va col.laborar per a la 
forta golejada que vam rebre. 

Molt diferent va ser una setmana 
després aquí al nostre camp i d ispu
tant l'últim partit oficial per part 
ylldeconenca, tot i sent diferent no 
vam poder superar al rival que ens 
va guanyar per l a 2 en un partit 
molt disputat on la nota més 
desagradable va ser la lesió de Tino 
a poc de comeni;:ar e l part it quan 
disputant una pilota va caure i es va 
lesionar a la clavícula, esperem que 
ja hagi passat tot. A l'avani;:ar-se 
l'equip visitant als primers moments 
va ser la clau de l partit ja que tot 

eren presses i nervis i per molt que 
es volia no es podia superar a un 
equip amb jugadors de vertadera ca
tegoría i que peques temporades 
darrera havien jugat a 2ª i 3ª divi
sió. Des d'aquestes línies felicitem 
a l'equip del Morell pe! t ítol aconse
guit. 

Acabada ja la temporada vull 
deixar constancia en nom propi i de 
la Junta Directiva de l'Agrupació de 
Veterans de l'agraits que ens sentim 
pels socis, col.laboradors i tots els 
jugadors que en el ler. any de la 
fundació han participat i han fet 
possible que setmana darrera set
mana es pugués complir amb el 
compromís que en un principi ens 
vam proposar. Moltes gracies a tots. 
Vull ressaltar que deis 14 equips 
participants vam ser el ler. que vam 
disputar els 26 partits de competi
ció, prova palpable del comporta
ment que han tingut els jugadors. 
En el que al 8e. lloc a la classifica
ció respecta, considero que per ser 
el 1 er. any i degut a la inexperien
cia que vam comeni;:ar, no esta ma
lamen t. Al fi i al cap el més impor
tant potSér· ha estat que vam comen
i;:ar al setembre de l'any passat i a 
pesar d'algunes opinions, hem aca
bat. 

Com ja no havia cap partit més 
per jugar vam anar a Alcanar a fes
tes a fer un partit amistós, accep
tant la invitació que ens va fe r la di-
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rectiva canareva. Ens va sortir un 
partit brillantíssim, sobretot la 2ª 
part. El primer temps es va acabar 
amb 1 a 1, gol aconseguit per Ma
rio , a la 2ª part va venir el "recital" 
Paulino ja que ell sol va marcar 3 
golets, 3 golets coma 3 sois. El 2on. 
gol de 1' Alcanar el van marcar al 
transformar un ciar penalty. El resul
tat final va se r de 2 a 4 , després del 
partit vam ser invitats a un berenar
sopar per part deis jugadors de I' Al
canar. L'harmonia i cordialitat van 
estar present durant tota la tarda; 
com als vells temps ... ? 

Continuant amb el partits amis
tosos vam desplai;:ar-nos a l'Ampo
Ua on també s'ha format un equip 
de veterans. Van anar amb l'equip 
molt just i fins i tot amb algun re
fori;: d'emergencia per a poder com
pletar els 11 inicials. El resultat fi
nal va ser de 5 a 3 favorab le a I' Am
polla, els gols nostres van ser mar
cats per Mario de penalty, el 2on. el 
va marcar Miquel rematant molt bé 
des de prop de la porta anticipant
se a l'acció del seu marcador , ¡ah' 
i aixo que va xutar amb la cama 
dreta que per eU és la roi'na. El 3er. 
gol va ser obra i gracia de Calduch 
que des d'uns 30 metres va veure al 
porter avani;:at i li va col.locar la pi
lota amb molta intenció , un gran 
gol. 

Ara a descanar fins la temporada 
que ve tots , jugadors i directiva , 
s'ho mereixen. ¡Bones vacances! 

¿Qui no coneix a ... Bel? 
per Paco Callarisa 

Com ja hem dit a la cronica que 
hem fet aquest mes, s'ha acabat ja el 
~ampionat de Futbol de Veterans. 
Es el moment de passar ba lan~ i 
de veure i saber com ha anat tot. 
Per aixo vaig parlar amb Josep Bel 
i Bordes, el president de l'Agrupa
ció de Veterans del C.F. Ulldecona 
i em va contar més o menys el que 
va ser aquest 1er. any de vida de 
J'entitat que presideix. 

- lCom va naixer l'Agrupació 
de Veterans? 

• L'equip de Veterans del C.F. 
Ulldecona ha comeni;:at aquest any 
a nivel! oficial encara que ja fa uns 
anys ja va intentar formar -se un 
equip pero llavors per diversos mo
tius i alguns problemes no va arribar 
a bon fi. Pero l'any passat sobre el 
mes de setembre vam convocar aju
gadors que havien jugat amb el C.F. 
Ulldecona a una reunió i encara que 
hi van haver diverses opinions entre 
els assistents, vam decidir per majo
ria participar oficialment en una 
competició organitzada pe! Consell 
Comarcal de l'Esport del Baix 
Camp i que té la seu a Reus, vam 
iniciar les gestions per fer la inscrip
ció federativa i ai.xí vam comeni;:ar 
a treballar per a poder aconseguir el 
que en un principi molts no hi 
creien, comeni;:ar i acabar el cam
pionat des de !'octubre de l'any pas
sat fins al maig d'enguany . Per 
aquests motius estem tots molt sa
tisfets i jo potser encara més per ser 
el presiden t, ciar. 

- d ara que? 

• Ara a esperar ja la temporada 
que ve que degut a unes reestructu
racions que han hagut pensem que 
tindra per tots, tant jugadors, com 
públic, una acceptació ja que com 
cada any s'inscrivien més equips 
vam proposar els equips d'aquestes 
comarques en dividir la província 
en 2 grups, proposta que se'ns va 
aprovar, per tant la temporada 85-
86 sera a nivel! comarcal, en la par
ticipació d'uns 1 O equips d 'aquestes 
comarques estic segur que hi haura 
més emoció i sera més bonic. 

- lOuin ha estat el comporta
ment deis jugadors que han jugat 
aquest 1er. any? 

• Evidentment quan es comeni;:a 
alguna cosa, no saps mai on t'equi
vocaras, des d'aquestei línies vull 
demanar en nom propi i de la Junta 
Directiva perdó per si ha hagut algu
na cosa que a algú hagi molestat, 
ben segur que no han fet res amb 
mala intenció, tot el contrari. Apro
fito l'ocasió per felicitar a tots els 
jugadors que han fet possible que es 
juguessin els 26 partits de competi
ció , demostrant el seu interes i ga
nes de fer les coses ben fetes. He de 
dir que el comportament en general 
ha estat molt bó. 

- lOuin ha estat l'equip que 
t'ha agradat més de tot el Campio
nat? 

• Sens dub te el campió d'aquest 
any El More!!. 

- Anem a parlar ara d'uns anys 
enrera, lOuina ha estat Ja teva vida 
coma futbolista? 

• Vaig comeni;:ar als 15 anys en 
els juvenils del C.F. Ulldecona fins 
al 18, després de les inoblidables 
"eliminatories" aquí al poble es va 
acabar el futbo l aproximadament 

uns 8 anys sino recordo malament, 
per tal motiu i per mig del Sr. Juan 
Forcadell d'Amposta vaig tenir con
tactes amb l'equip amateur de 
I'Amposta, vaig jugar pocs partits 
de prova ja que molt prompte vaig 
passar a formar part del 1 er. eq uip 
quan estava en aquells temps a 3ª 
divisió nacional, era la temporada 
1957-58. A la temporada després 
vaig marxar al Servei Militar i estant 
allí vaig provar pe! Reus Sportiu, 
em van fitxar per 2 temporades, la 
1 ª vam quedar sub-campions de la 
1 ª Categoría Regional i la 2ª tem
porada vam ser els campions i vam 
pujar a 3ª Divisió ja que en aquells 
temps de Regional Preferent no hi 
havia. Una temporada després , la 
60-61, i per mig de l'amic Manolo 
Lleixá, em va fitxar el Benicarló 
quan esta va a 1 ª Regional. Després 
d'un any al Benicarló vaig fitxar per 
!'Alean ar també a 1 a Regional on re
cordo que vam fer una temporada 
formidable i vam estar a punt de ser 
campions. Un any després aquí al 
poble va tornar a "moure" la pilota 
i es van fer alguns partits amistosos 
i preparant-se per a tornar a entrar 
en competicions oficials sent llavors 
president el Sr. CaUarisa, acabada 
aquesta pre-temporada es va fer car-
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Proxim numero 
Extraordinari Festa Major 

rec de la presidencia el Sr. Castell i 
jo ja vaig formar part de la Junta 
Directiva considerant que ja en te
nia prou com a jugador actiu, tenia 
llavors 28 anys. A partir d'aquells 
1noments vaig fer-111e carrec dels 
equips inferiors del club fins fa pocs 
anys. Vaig estar fent aquesta tasca 
d'entrenador uns 11 ó 12 anys. I ac
tualn1ent com suposo sabreu, estic 
jugant amb l'equip de l'Agrupació 
de Veterans ... i el que "te rondaré 
morena", ja que no1nés tinc 47 
anys. 

lHas tingut alguna lesió im
portant jugant a futbol? 

• Alguna cosa perO res d'in1por
t:lncia. 

- lUn bon any com a jugador? 

- ll al teu fill Josep, li agrada? 

e Molt, jo ja ern veuria molt sa
tisfet si arribés a jugar al ler. equip 
del C.F. Ulldecona i quan tingui 
l'edat an1b els veterans, ciar. 

- lPractiques algun esport a 
part del futbol? 

e El tennis n1'agradava n1olt perO 
en vaig trencar el tendó d'Aquiles 
jugant un partit fa uns anys i ja no 
ho he tornat a provar, ... ¡el que són 
les coses! 

- lUna bona pel.lícuia? 

o Vértigo, d'Alfred Hitchcock. 

- lUn programa televisiu? 

• Si lo sé no vengo (progra1na
concurs). 

- lUn detecte? 
• Quan vaig estar al Benicarló. • Sóc nlolt cridador ... tot ho fan 
- lUn bon record com a entre- els nervis. 

nadar? 

o Han esta! molts, pero per da
munt de tots record o les finals de la 
lligueta per l'ascens a 1 ª Divisió Ju
venil al camp de l'Amposta elimi
nant al Sant Caries de la Rápita a la 
tanda de penaltys i passant a la final 
enfronta La Cava on vam guanyar, 
proclamant-nos campions. 

- lUna virtut? 

• Cree que tinc 1nolt bon cor. 

- lCamp Nou a Ulldecona? 

• Un so1nni. 

- 1ª Categoria Regional: 

• Actualrnent és la categoria que 
a l'Ulldecona li correspon. 

lEls jugadors del C.F. Ullde-
cona? 

a Avui per avui el jove té en 1nés 
coses que pensar i divertir-se que en 
anar als entrenaments i curar-se, tot 
i així sen1pre hi ha excepcions perO 
en general h,a canviat molt la menta
litat del jugador d'ara al d'abans. 

- Equip de pedrera 

o Tal com estii el nivell del fut
bol penso que en un equip enjuga
dors del poble es podria afrontar 
una 1 ª Regional pero simplen1ent 
per quedar bé, sense cap aspiració, 
ciar. 

- lMillor jugador de 1ª Divisió? 

o Julio Alberto. 

- lEquip de la teva preferencia? 

a Prin1er el Ban;a i un poquet 
l'Espanyol (va per tú Albert). 

1 així vam acabar amb José Bel, 
aquesta xerrada i que penso els ha 
permés a tots conéixer encara més a 
Bel "lo fuster", un home que sens 
dubte passara a la histOria, sí sí, ja / 
que sempre es diril que va ser el pri
mer president de l'Agrupació de Ve
terans del C.F. Ulldecona. Per molt 
anys, i griicies per tot José. 

- lT'agradaria tornar a entrenar 
als juvenils o inclús al 1er. equip del 
Club de Futbol Ulldecona? 

e Sinceran1ent reconec que al 
ler. equip no. Pero als juvenils he 
de dir que sen1pre m'ha agradat i 
m'agradaria ja que vaig tenir la sort 
(modestia apart) que dirigint alsju
venils han fet unes can1panyes nle
morables estant l'equip i el club al 
nivell que li correspon. 

Final de 

- En la teva experiencia lAcon
sellaries a algun jugador a marxar 
tora del poble a jugar? 

e Si és un equip per a poder su
perar-se sí, perO encara que econO
n1ican1ent li surti n1illor que aquí 
al poble s'ha de pensar molt bé ja 
que la n1ajoria de vegades no com
pensa. 

- lA Pilar Sanjuán Marsá li agra
da el futbol?' 

e No n1assa 1 fa molts anys que la 
conec i 1nai li ha agradat co1n jo vol
dria, de totes 1naneres ha tingut 
sen1pre rnolta paciencia i he1n anat 
passan t con1 hen1 pogut. 

Los días 22 y 23 de Junio se 
disputó la final al cuadro 
7112 de 2ª Categoría, siendo el 
vencedor el Sr. Francesc For
tiana del Club Billar Casal de 
Cervera con 11 '53 de promedio, 
el subcampeón se lo adjudicó el 
Sr. Pere Arnau del Club Billar 
Ulldecona, perdió solo la parti
da por 16 carambolas con el 

1
carnpeón, y haciendo el mejor 
promedio particular con 21'43 
por entrada y el mejor promedio 

general de todo el campeonato 
con 14'97 lo cual pasa automáti
camente a la 1 ª. Categoría Na
cional ya:que. para ser 1 ªen es
ta modalidad se debe de hacer 
más de 12 de promedio. 

En· toda Cataluña solo hay 
Cinco jugadores y con Arnau 
seis en total, lo cual es un orgu
llo para nuestro Club y para el 
propio jugador, militar en. l ª 
Categoría es lo que todo jugá
dor aspira en el deporte que 
gusta y practica, y en toda Es-
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paña solo hay 15 jugadores .en 
esta modalidad. 

3° quedó José Luis Liarte del 
Club Billar Reus Ploms que hizo 
las cinco partidas con un gene
ral de 7'23, este jugador en la 
temporada anterior quedó cam
peón en la ciudad de Bañolas. 

4° puesto fue para el Sr. Sal
vador Robert del Club Billar 
Mataró con 5'49 de promedio. 

5° para el Sr. Enrie Gabarré 
del Club Billar Monforte de 
Barcelona con 6'27 de prome
dio. 

Y 6° y último el Sr. Rafael 
Sánchez del Club Billar Vila
nova y Geltrú con 6'64 de pro
medio. 

El vicepresidente del Club 
Carlos Forcadell clausuró esta 
final de Cataluña en nombre de 
la Federación, felicitando al 
campeón y subcampeón, y 
dando ánimos a los demás ju
gadores para que en la próxima 
temporada puedan estar otra 
vez en los primeros. 

Entre el público asistente a 

la final hemos de destacar al 
doctor González del Club Tenis 
Tortosa que vino a orientarse 
para poder formar un Club y 
muchos aficionados de Vinaroz 
que nunca faltan a ninguna fi 
nal de las que organizamos, 
ayudan a arbitrar, apuntar y a 
todo lo que convenga para la 
buena marcha del campeonato . 

Club Joventut Ulldecona 
El proppassat día 17 de maig , 

el Club Joventut va fer l ' assem
blea General Ordinaria, al saló 
de sessions de la Casa de la 
Vila, sota el següent ordre del 
día: 

- Lectura de I 'acta anterior. 
- Estat de comptes. 
- El Club en el moment 

actual . 

- Renovació part de la junta 
directiva. 

- Precs i preguntes. 

Malgrat que s'enviaren con
vocatories a tots els socis, fa
miliars i de número, uns 600 en 
total, no hi acudiren més que 
nou d 'aquests socis; aixo de
mostra la deixadesa deis socis 
davant els problemes i assump
tes del Club. 

Fa uns quants anys els socis 
es queixaven que no se'ls avi
sés o se'ls comuniqués la data 

de les assemblees generals, i 
ara que es fa no hi acudeix nin
gú (amb perdó deis assistents). 
Aixo és vergonyós si conside
rem que és el Club amb més 
socis del poble, i que ara neces
sita I 'aj u da de tots ells, pera fer 
possible !'obra tan anhelada i 
desitjada com és la construcció 
deis vestuaris . 

Dones sembla que per fi es 
podra comen~ar aquesta obra, 
ja que segons un article del 
«Diario Español de Tarragona.., 
se 'ns ha concedit una subvenció 
d 'uns tres milions i escaig de 
pessetes. Coñfiem comen~ar 
molt prompte !'obra, només ens 
queda esperar la notificació 
oficial. 

Tornant a l'assemblea, s'a
provaren tots els seus punts, 
només hi va haver problemes a 
!'hora de fer la renovació de la 
junta. 
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Dieron los trofeos Señores 
Carlos Forcadell , Roser Font, 
doctor González, Vicente Crisó
gono, Juan Martínez y Salvador 
Arnau de Vinaroz. Trofeos gen
tilmente donados por limo 
Ayuntamiento, Mobles Arnau 
y Caixa Pensions «La Caixa ... 

Informa: 
Club Billar Ulldecona 

Sortiren els senyors: A. Mira
lles, F. Roig, G. Castell , J.L. 
Sanz i V. Prado , i van entrar 
com a nous membres els se
nyors: C. Hervas, J. Millan i 
E. Girona; i van renovar per 
falta de socis per suplir-los els 
senyors: J.M. Riba, J.L. Castell 
i M. Simó. 

El desig de tots els assistents 
fou que a la propera assemblea 
hi anés més gent. 

Hores d'ara , creiem que ja 
s 'haura realitzat el festival 
de patinatge i que la piscina 
estara oberta des del día 16 de 
Juny. 

Volem dir-vos també que 
s'estan realitzant les oportu
nes gestions per a poder fer els 
cursets de natació durant els 
mesos de Julio! i Agost. 

LA JUNTA DIRECTIVA 
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